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یادداشت سرمقاله

کلمات بحران 
* قاسم شمسایی

شما رسانه 
نمی خواهید 

بولتن می خواهید
*هنگامه طاهری رستمی

تغییر فضای رسانه ها بعد از تغییر دولتها همیشه و 
در شکل های مختلف بوده است. این در حالیست که 
کلا تعریف فضای رســانه ها  برای رشد و به چالش 
کشیدن جریانات اجتماعی نیازمند  تقابل اندیشه ها 
و تنوع افکار است تا به نتیجه مطلوب برسد.  قطعا 
رسانه ها مثل کارکنان یک اداره، سازمان و وزارتخانه 
نیستند که با تغییر شرایط سیاسی و تغییر ریاست، 
اتوبوســی از همفکران خود را به ســازمان بیاورند 
.ماهیت رســانه ها تنوع اندیشه و تغییر در نگرش 
شان برای به چالش کشیدن جامعه و مسئولان در 
راستای بهبود شرایط اجتماعی است . حال چنانچه 
قلع و قمع رسانه ها و همکاران شان همچنان ادامه 
یابد در آینده نزدیک با رسانه هایی مواجه می شویم 
که تبدیل به بولتن های داخلی شده اند و آنچه می 
نویسند بیشتر شبیه رپرتاژ است تا مطالب رسانه ای!

به طور حتم چنین فضایی نه تنها منجر به...

شاید برای اولین بار این واژه »گفتار درمانی« توسط منتقدان 
سرسخت رئیس جمهور سابق، یعنی حسن روحانی در روزهای 
بعد از روی کا ر آمدن ترامپ و خروجش از پیمان اقدام مشترک 
برجام، پایش به ادبیات سیاسی ایران باز شد. در آن روزها و بعد 
از اقدام خصمانه ترامپ، دلار در بازارهای داخلی ایران با جهشی 
فزاینده روبه رو شد و همزمان فشار روانی و تحریم های ظالمانه 
بر روی قیمت کوچکترین نیازهای عمومی مردم تاثیر گذاشت 
و تیتر روزنامه ها بــرای چند صباحی اعلام قیمت روزانه اقلام 
عمومی مردم، چون مرغ و ســیب زمینی بود. در آن دوران بود 
که هربار مردان دولت روحانی برای کاهش بار روانی این اتفاقات 
پشت تریبون حاضر می شدند، رسانه ها و منتقدان دولت با ادبیات 
مشترک و کلید واژه ای جدید به اسم »گفتار درمانی« به دولت 
حمله می کردند و گاها یک سوال مطرح می شد که »آقای رئیس 
جمهور، دلار چند؟«، اگر همین حالا هم شما واژه گفتار درمانی 
سیاسی را در گوگل سرچ کنید، مصاحبه ها و یادداشت های این 

عزیزان برای درج در تاریخ را مشاهده خواهید کرد.
ادامه در صفحه 4

واریزنقدی شرط شرکت در قرعه کشی فروش خودرو شد

لاتاری به شرط پول

ادامه در صفحه دوم

آغاز اجرای آزمایشی »دوراپزشکی« در خراسان
رییس مرکز مدیریت شــبکه وزارت 
بهداشت ضمن تشریح جزئیات اجرای 
طرح دوراپزشکی در دو استان، گفت: 
با این شــیوه قرار است بیماری ابتدا 
توسط پزشک مرکز مورد بررسی قرار 
گیرد و در صورتی که لازم بود پزشک 
متخصص مشورت دهد، آنگاه از طریق  
دستگاه هایی که در بستر الکترونیک 
در اختیــار متخصصین قــرار دارد، 
پزشک ســطح یک با پزشک سطوح 
بالاتر به شکل برخط ارتباط گرفته و 

مشاوره لازم را دریافت کند.
دکتر مصطفی رضایی در گفت وگو با 

ایسنا، درخصوص اجرای طرح دوراپزشکی در دو استان 
اصفهان و خراســان رضوی، گفت: این کار از برنامه های 
آتی وزارت بهداشــت است که فعلا به شکل پایلوت آن 
را اجرایی کرده ایــم. این طرح در مناطق صعب العبور و 
نقاطی که فاصله زیــادی با مراکز درمانی بزرگ تر دارند 
اجرا می شــود؛ البته در مواقع زمانی خاص مانند شب ها 
که ممکن است پزشک عمومی )در مراکزی که بیتوته 
پزشــک دارند( و یا در زمان دهگردشی نیاز به مشورت 
پزشک متخصص و فوق تخصص داشته باشد و ضرورتی 

هم نداشته باشد که بیمار به بیمارستان ارجاع شود نیز از 
طرح دوراپزشکی استفاده می کنیم.

وی افزود: با این شــیوه قرار اســت بیماری که به مرکز 
مراجعه کرده است ابتدا توسط پزشک مرکز مورد بررسی 
قرار گیرد و در صورتی که لازم بود تا پزشک متخصص 
مشــورت دهد، آنگاه از طریق  دستگاه هایی که در بستر 
الکترونیک در اختیار متخصصین قرار دارد، پزشک سطح 
یک با پزشک سطوح بالاتر به شکل برخط ارتباط گرفته 

و مشاوره لازم را دریافت کند.
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دبیرکل حزب پیشرو اصلاحات: 

وزارت خارجه فقط سفیر»احضار« می کند 
مُنیبان نوشــت: دبیرکل حزب پیشرو 
اصلاحات می گویــد: آنها می خواهند تا 
جایی که امــکان دارد ایران را تضعیف و 
کنترل کنند. البته بگذریم از اینکه وجود 
دولت رئیسی تا چه اندازه بر تضعیف نظام 
نقش دارد و یا سیاست هایی که تاکنون 
در داخل در پیش گرفتند این سیاست ها 
مخصوصاً در برگزاری دو انتخابات ۹۸ و 
۱۴۰۰ کــه با مشــارکت حداقلی مردم 
مواجه شد تا چه اندازه می تواند خطراتی 
را به دنبال داشته باشد. همه این موارد گل 
به خودی هستند و در مقابل هم طرف 
غربی از فرصت ها استفاده و تلاش می کند 
تا جایی که می تواند از هر فرصتی برای 
تضعیف نظام استفاده کند و تا جایی که 

می تواند به آن ضربه وارد کند.
علــی صوفــی، دبیرکل حزب پیشــرو 
اصلاحات، ضمن انتقاد نسبت به اظهارات 
اخیر محمد جواد لاریجانی مبنی بر اینکه 
برجام سند فضاحت جبهه اصلاحات است 
گفت: اگر محمد جواد لاریجانی معتقد 
اســت که برجام ســند فضاحت جبهه 
اصلاحات است بنابراین او حمایت هایی 
که از تیم مذاکره کننده داشتند و تلاشی 
که رئیســی برای احیا و اجرای برجام به 
خرج داد را توجیه کند. همانطور که مقام 
معظم رهبری گفتند در کشور ما سیاست 
خارجی و تصمیم گیری های خاص نظیر 
برجام بدون نظر، بدون هماهنگی، بدون 
موافقت و بدون نظارت نهادهای بالادستی 
صورت نمی گیرد و رهبری هم بر برجام 

نظارت داشتند.
او افزود: محمد جــواد لاریجانی درباره 
عملکرد مجلس در برابر برجام چه صحبتی 
دارد؟ برجام را مجلسی تصویب کرده که 
اخوی او یعنی علی لاریجانی ریاست آن 
را برعهده داشته است تا جایی که مورد 
اعتراض بسیاری قرار گرفت. علاوه بر این 
مقام معظم رهبری بارها از هیئت مذاکره 
کننده دفاع کردند و تعبیرات بسیار بالایی 
درباره اعتماد به این هیئت به کار بردند. از 
این رو بسیار عجیب است که محمد جواد 
لاریجانی که در قضیه برجام نه سر پیاز 
است نه ته پیاز و هیچ دخالتی در این امر 
نداشت چنین ادعاهایی درباره این سند 
بین المللی داشته باشد. این قبیل اظهارات 

درباره برجام بسیار سبک است.
صوفی با اشاره به دســتاوردهای برجام 
تصریح کــرد: در هر صــورت فراموش 
نکردیم که قبل از برجام چند تا قطعنامه 
در سازمان ملل علیه ایران صادر شده بود 
و احمدی نــژاد در واکنش به آنها گفت 
آنقدر قطعنامه بدهید که قطعنامه دان 
شما پاره شود و یا اینکه می گفت قطعنامه 
یک ورق پاره بیشتر نیست. اما در نهایت 
همین قطعنامه هــا ایران را ذیل فصل ۷ 

منشور سازمان ملل برده بود که در نتیجه 
آن خطر حمله نظامی بــه ایران وجود 
داشت. در نهایت در اقدامی بی سابقه در 
سطح بین المللی و تاریخ سازمان ملل ۶ 
قطعنامه لغو شد و ایران توانست به سرعت 
خطر را از خودش دفع کند. البته با وجود 
اینکه در شرایط فعلی آمریکا کمتر برای 
ورود به برجام تلاش می کند و کشورهای 
اروپایی نیز در واکنش به حوادث اخیر در 
ایران اجماعی را تشــکیل دادند اما هنوز 
موضوع برجــام و مذاکرات به قوت خود 
باقی است چنانچه دولت به شدت دنبال 
برجام اســت چراکه راه حل برون رفت از 
بحران ها و ابر چالش هایی که درگیر آن 

هستیم فقط در برجام وجود دارد.
ایــن چهره اصلاح طلــب در ادامه اظهار 
کــرد: به دنبال احیای برجام در گام اول، 
تحریم ها برداشــته می شــوند و اقتصاد 
ایران می تواند نفس بکشــد و تا اندازه ای 
فشارهای معیشتی بر روی مردم کاهش 
پیدا مــی کند. بنابرایــن هر محصل و 
دبستانی می داند که برجام چه اهمیتی 
برای ایران و جهان دارد و در حال حاضر 
راه برون رفت از بن بست های پیش روی 
ایران چیزی غیر از برجام نیســت. علاوه 
بر این غرب همچنان به مذاکرات برجامی 
تاکیــد دارد چراکه آنها نگران پالت های 
هسته ای ایران هستند و اگر برجام نباشد 
امکان کنترل این فعالیت ها کاهش پیدا 
می کند و غربی ها تصور می کنند که در 
صورت نبودن مذاکــرات، ایران به بمب 
هســته ای نزدیک خواهد شد البته که 
ایــران هیچ وقت به دنبال چنین چیزی 
نبوده است. از طرف دیگر ایران هم برای 
برداشــتن تحریم ها راهی غیر از برجام 
ندارد. در مجموع محمد جواد لاریجانی 
در مسائل سیاسی کشور نقشی نداشته و 
ندارد و اساســاً او وزنی ندارد که بخواهد 

چنین حرف هایی درباره برجام بزند.
صوفی با تأکید بــر اینکه موضوع اصلی 
اجماع جهانی شــکل گرفته علیه ایران 
بحث مذاکرات هسته ای است نه زنان ادامه 
داد: اجماع جهانی برای کنترل ایران شکل 
گرفته اســت. از ابتدای پیروزی انقلاب، 
غرب تلاش کرد که انقلاب را کنترل کند 
و از صدور آن به کشورهای دیگر جلوگیری 
شود. البته غرب از همان ابتدا همواره این 
امیدواری را به ضد انقلاب می داد که ۶ ماه 
دیگر انقلاب سقوط می کند و نظام از بین 
خواهد رفت اما حدود ۴۳ سال است که 
با همه فراز و فرودها و نارضایتی هایی که 
وجود دارد نظام برقرار اســت. در مجموع 
غرب نگران اســت که این نگرانی با گذر 
زمان در رابطه با مســائل هسته ای ایران 
خود را نشان داد. در حقیقت غرب می داند 
که جبهه مقاومت در منطقه شکل گرفته 
و کشورهای فراوانی از جمله لبنان، عراق، 
یمن، افغانستان، پاکستان و غیره تحت 
تاثیر این جبهه قرار دارند.  از طرف دیگر 
اتحاد نامقدس اســرائیل، عربستان و هم 
پیمانان غرب در منطقــه وجود دارد لذا 
صف آرایی بسیار جدی علیه ایران شکل 

گرفته است.
او خاطرنشان کرد: واقعیت امر این است 
که آنها می خواهند تــا جایی که امکان 
دارد ایران را تضعیف و کنترل کنند. البته 
بگذریم از اینکه وجود دولت رئیســی تا 
چه اندازه بــر تضعیف نظام نقش دارد و 
یا سیاست هایی که تاکنون در داخل در 
پیش گرفتند این سیاست ها مخصوصاً در 
برگــزاری دو انتخابات ۹۸ و ۱۴۰۰ که با 
مشارکت حداقلی مردم مواجه شد تا چه 
اندازه می تواند خطراتی را به دنبال داشته 
باشد. همه این موارد گل به خودی هستند 
و در مقابــل هم طرف غربی از فرصت ها 
اســتفاده و تلاش می کنــد تا جایی که 

می تواند از هر فرصتی برای تضعیف نظام 
استفاده کند و تا جایی که می تواند به آن 
ضربه وارد کند. این اقدامات در شرایطی 
است که در طرف غربی عقلانیتی مشاهده 
نمی شود که بخواهد واقعیت ها را مشاهده 
کند و براساس آن واقعیت ها مردم خود را 
داشته باشد و از حمایت و پشتیبانی آنها 
برخوردار باشد بالعکس دیده می شود که 

با مردم مقابل چه می شود.
صوفی در پایــان یادآور شــد: در حال 
حاضر ما که از نســل انقلاب و دلســوز 
آن و جمهوری اســلامی هستیم از یک 
طرف باید شاهد تاخت و تازهای غربی ها 
باشیم و از طرف دیگر شاهد سیاست های 
غلط داخلی باشــیم که این موارد برای 
ما دلســوزان نگران کننده است. چرا که 
ما نگران انقلابی و نظام هستیم و نشان 
دادیم که می شود بسیار بهتر از این کشور 
را اداره کرد و دنیا را تسلیم کرد چنانچه 
در دوره ۸ سال ریاست جمهوری خاتمی 
ایران هراسی و اسلام هراسی برطرف شد 
و یــا در دوره اول دولت روحانی با وجود 
ظریف توانستیم دنیا را به تحسین وادار 
کنیم و میان کشــورها مسابقه برقراری 
رابطه با ایران شکل گرفته بود اما متأسفانه 
بدشانسی آوردیم و ترامپ سرکار آمد و 
این دیوانه، اوضاع را از مســیر عقلانیت 
خارج کرد. در شــرایط فعلی در بدترین 
وضعیت ممکن قرار داریم. وزارت خارجه 
ای داریم که تنها هنر آن احضار ســفرا 
است به این ترتیب که سفرا را احضار می 
کند و به آنها هشدار می دهد. در حقیقت 
وزارت امور خارجه در هیچ جای دنیا برای 
پیشگیری حضور ندارد و به محض اینکه 
حادثه ای رخ می دهد ســفیری را احضار 
کــرده و تذکر می دهــد. در مجموع در 
شرایط فعلی، جمهوری اسلامی ایران در 

عرصه دیپلماسی غائب است.

قالیباف: مهمترین فشار امروز تحریم های آمریکا علیه ایران و روسیه است
محمد باقر قالیبــاف درخصوص مباحث 
مطرح شده بین مقامات پارلمانی روسیه و 
ایران گفت: از مهمترین مباحث، همکاری 
های پولی و بانکی بین دو کشــور است 
تا ما بتوانیــم در تبادل بین روبل و ریال 
و همچنین مسائل ارتباطی بین دو بانک 

مرکزی، اقداماتی انجام دهیم. 
به گــزارش ایســنا، وی تصریــح کرد: 
همانطــور که بــرای دو کشــور فرصت 
هایی وجــود دارد، تهدیداتــی نیز برای 
دو کشــور وجود دارد کــه مهمترین آن 
تحریم های ظالمانه آمریکا به شمار می 

آید که فدراسیون روسیه، ایران و برخی 
کشورهای دیگر مورد تحریم آمریکا قرار 
گرفته اند، لــذا این موارد اقتضا می کند 
که ما با یکدیگر همکاری داشته باشیم. به 
ویژه اینکه مسئولان دو کشور بر اقدامات 

راهبردی و تعمیق روابط تأکید دارند.

سخنگوی وزارت خارجه: مذاکره مستقیم با آمریکا نداریم
گفــت:  خارجــه  وزارت  ســخنگوی 
همــکاری  کــره جنوبــی در ارتباط با 
پرداخت بدهی اش به ایران شایســته و 

رضایت بخش نیست.
به گزارش ایسنا، ناصر کنعانی، سخنگوی 
وزارت امور خارجه با اشــاره به تحولات 
سیاست خارجی کشــور در طول چند 
روز اخیــر گفت: در این مدت شــاهد 
رفت و آمدهای  دیپلماتیک در سطوح 
مختلف بین ایران و کشورهای مختلف 

بوده و شاهد تماس تلفنی وزیر خارجه با 
تعدادی از همتایان خود بودیم.

کنعانی همچنین در پاسخ به سوالی در 
مورد مذاکرات ایــران و کره جنوبی در 
مورد پرداخت مطالبات ایران از ســوی 
این کشور  به تهران گفت: مذاکرات ما با 
دولت کره جنوبی در این ارتباط از طریق 
کانال های مختلف و در سطوح مختلف 

انجام شده و  ادامه دارد.
وی با بیان اینکه متاسفانه همکاری دولت 

کره جنوبی در این ارتباط رضایت بخش 
نیست، ادامه داد: همکاری های دولت کره 
جنوبی در این ارتباط شایسته نیست و 
انتظار جمهوری اسلامی ایران این است 
که دولت کره جنوبی در این ارتباط به 
مسئولیت و تعهدات قانونی خود عمل 

کند.
سخنگوی وزارت امور خارجه جمهوری 
اســلامی ایران همچنین در پاســخ به 
سوال دیگری در ارتباط با  مذاکرات رفع 

تحریم ها با تاکید بر اینکه تبادل پیام ها 
و دیدگاه ها بین ایران و دیگر طرف های 
مذاکره کننده برقرار اســت، خاطرنشان 
کرد : عدم مذاکرات رســمی و  یا عدم 
برگزاری جلسات رســمی مذاکرات به 

معنای عدم تعامل و تبادل پیام نیست.

و اما امروز در حدود یک و نیم سالگی دولت آقای رئیسی و پسا ترامپیس، 
دیگر نه از روحانی خبری هست و نه منتقدان دلواپس دلار. اما این بدان 
معنا نیست که دیگر اسب وحشی ارز آرام گرفته و بازار روزهای با ثبات 

قیمتی را پشت سر می گذارد، خیر.
این روزها نه تحریم های ظالمانه لغو شده، -بلکه هر روز بر تعدادش نیز 
افزوده می شود- نه بازار ارز و قیمت ها به ثبات رسیده، فقط شاید بتوان 

گفت آن منتقدان دیروز، حالا تصمیم گیران امروزند.
برگردیم به ابتدای مطلب و واژه »گفتار درمانی«، اگر بخواهیم ریشه این 
واژه را پیدا کنیم یقینا در ابتدا به جایی خارج از سیاست خواهیم رسید. 
شاید خیلی از افراد بعد از شنیدن نام گفتاردرمانی، به این فکر کنند که 
این رشته شــاخه ای از روانشناسی است که افراد را با گفتار، درمان می 
کند. درست همان برداشتی که در ادبیات سیاسی از آن استفاده می شود. 
یعنی آرام کردن جریانی پریشــان به وسیله گفتار. در حالی که در این 
رشته، خود گفتار را درمان می کنند! یعنی هر مشکلی که در گفتار باشد 
مورد ارزیابی و درمان قرار میگیرد.  به صورت علمی تر، گفتار درمانی یا 
پاتولوژی گفتار و زبان یکی از شاخه های توانبخشی می باشد که به آسیب 
شناســی اختلالات مربوط به گفتار و زبان می پردازد. و دلیل اهمیتش 
شاید اینست که در واقع، گفتار و زبان بخش بسیار مهمی از ارتباط برقرار 
کردن با دیگران است. حالا اصلا چرا وارد این بحث شدیم. همانطور که 
اشاره کردیم در این روزها، که کشور درگیر بحران های مختلفی همچون، 
تحریم های ظالمانه آمریکا و غرب، سرمای بی سابقه و بحران انرژی در 
قسمت هایی از کشور، تعطیلات فراگیر مدارس و ادارات و رکوردشکنی 
روزانه طلا و ارز می باشــد. بسیاری از دوستانی که قبل تر مخالف گفتار 
درمانــی و موافق کار عملی بودند امروز نطق هایی می کنند که خودش 
کمی از بحران های فوق الذکر نیست. شاید نیاز به ذکر مصادیقش نباشد، 
اما بازهم راه حل قبلی، اینجا هم به درد می خورد، البته اینبار نیاز است 
اول فیلتر شکنتان را روشن کنید و سرچی در رسانه های معاند آنور آبی 
بزنید شــاید بیراه نباشد که بگوییم بیش از نیمی از تیترها و فیچرهای 
این رســانه ها را همین اظهارنظرهای شــاذ و عجیب و غریب برخی از 
دوســتان تشکیل می دهد که امیدواریم از روی سهل انگاری و ناآگاهانه 
باشد. اظهارنظرهایی که بعد از ۳ ماه پرتنش، -که حالا مهمترین نیازش 
آرامش و وحدت است- یا برطبل تفرقه می کوبد و عامل عصابانیت افکار 
عمومیست یا آمارهایی اعلام می شود که هوش از سر هر جنبانده ای را 
می پراند. حالا بیایید باز به کمی بالاتر برگردیم، گفتار درمانی که روزی 
بسیاری از منتقدین دلواپس در مذمتش نطق ها می کردند. شاید امروز 
به یک نیاز مبرم برای سیاست ورزان و مسئولین صاحب تریبون تبدیل 
شده است. همانطور که اشاره شــد گفتار مهم ترین بخش برای ارتباط 
برقرار کردن با دیگران است و این روزها که به واسطه عملکرد نامناسب 
مســئولین و بحران های پی در پی پیش آمده در کشور، فاصله دولت و 
ملت از هم رو به افزایش است. برای کاستن از این فاصله، برای برگرداندن 
اعتماد مردم، برای احیای سرمایه اجتماعی کشور، نیاز به برقراری یک 
گفتمان و برقراری ارتباطی درست بین ملت و دولت بیش از بیش حس 
می شود.اما اگر قرار به همین نطق ها و شکل گفتار باشد مطمعن باشید، 

بحران بعدی را باید بحران همین نطق ها و کلمات بدانیم.

باید جلو استخدام بدون نیاز را بگیریم 
رئیس سازمان امور اداری و استخدامی گفت: استخدام باید متناسب 
با نیاز دستگاه انجام شود، اگر ما جایی نیازی به جذب داشتیم باید 

این کار را انجام دهیم اگرنه باید جلو آن را بگیریم. 
میثم لطیفی معاون رئیس جمهور و رئیس ســازمان امور اداری و 
استخدامی در گفت وگو با خبرنگار سیاسی خبرگزاری فارس، درباره 
برنامه این سازمان برای مدیریت بهره وری صحیح از کارکنان دولت 
گفت: ما یک پیش بینی در قانون کردیم و امســال نیز در بودجه 
۱۴۰۲ پیشنهاد دادیم که بر اساس نیازسنجی واقعی دستگاه ها در 
استان ها امکان جابجایی نیروهای مازاد بین دستگاه ها وجود داشته 
باشــد. وی افزود: منظور از نیروی مازاد نیروی ناتوان نیست بلکه 
نیرویی است که الان در سازمانی که فعالیت می کند، به دلیل پایین 
آمدن حجم کار با توجهه به ســامانه مند شدن، هوشمند شدن و 
کاهش وظایف دولت با واگذاری امور تصدی، آن مأ موریت و وظیفه 
برایش وجود ندارد و در بخش دیگر به همین تخصص نیاز داریم. 
رئیس سازمان امور اداری و استخدامی اظهار کرد: در حوزه جبران 
خدمات مدیران و کارشناسان هم بندی را پیشنهاد دادیم که اگر 
در مجلس رأی بیاورد، پرداخت غیر مستمر و اضافه کار و مباحث 
مربوط به امور رفاهیات، باید بر اساس بهره وری صورت بگیرد و این 
تحت قالب آیین نامه مشترک بین ما و سازمان برنامه بودجه قرار 

است تهیه شود که براساس آن اقدام کنیم.

سرمقاله
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رییس انجمن نمایشگاه های بین المللی ایران خبر داد

رویداد مهم اقتصادی درعشق آباد  برگزاری دو
رییس انجمن نمایشــگاه هــای بین 
المللــی ایــران گفــت: از ۲۶بهمــن 
۱۴۰۱دورویدادمهم اقتصادی به میزبانی 
کشور ترکمنستان ودر عشق آباد پایتخت 

این کشور برگزار خواهد شد.
به گزارش روابط عمومی نمایشگاه بین 
المللی مشهد، سعید صیفی خاطر نشان 
کرد: چهاردهمین نمایشگاه اختصاصی 
جمهوری اســلامی ایــران همزمان با 
هفدهمین اجلاس کمیسیون مشترک 
همــکاری های اقتصادی دو کشــور از 
۲۶تا۲۸بهمن در عشق آباد برگزار خواهد 

شد.
وی با اشاره به اینکه تهران و عشق آباد به 
عنوان دوکشور دوست و همسایه با تاریخ، 
فرهنگ و تمدن قدیمی و کهن فرصت 
های بســیاری برای افزایش همکاری 
های مشــترک درحوزه های اقتصادی 
دارند،افــزود: با توجه بــه تاکید رئیس 
جمهور مبنی بر تقویت تعاملات در حوزه 
های اقتصادی، گسترش روابط تجاری 
دو کشور در بخش نفت و گاز، خدمات 
فنی و مهندسی، افزایش سرمایه گذاری 
هــای خارجی و هم افزایی اقتصادی در 
حوزه های مختلف موجب ایجاد روابط 

راهبردی می گردد.
رئیس انجمن نمایشگاه های بین المللی 
ایران با بیان اینکه عضویت دو کشور در 
سازمان همکاری های اقتصادی »اکو« 
نیز عامل دیگری است که می تواند در 
روابط دوکشور تاثیر گذار باشد، تصریح 
کرد: ترکمنســتان، با مساحت حدود 
۴۹۱ هــزار کیلومتر مربع وبا جمعیتی 
بیش از شش میلیون نفر، ۹۹۲ کیلومتر 
مرز مشترک خاکی و ۲۲۸ کیلومتر مرز 
مشترک آبی دارد که ازاین لحاظ دارای 
اهمیت ویژه ای درخصوص ژئواکونومی 
و ژئواستراتژیکی برای جمهوری اسلامی 

ایران است.
صیفی بابیان اینکه ،ریشه های تاریخی 
و فرهنگی و مســلمان بودن بیشــتر 
جمعیت این کشــور را می توان یکی از 
دلایل اهمیت این کشــور در سیاست 
خارجی کشورمان برشمرد،اظهارداشت: 
ایران در بین کشــورهای حوزه اوراسیا 
بعد از روسیه بیشترین حجم مبادلات 
تجاری را با ترکمنســتان دارد. خط راه 
آهن تجن- مشــهد- سرخس، لوله گاز 
کورپیه-کردکوی  دلاری  میلیون   ۱۳۹
در غرب ترکمنستان و سد دوستی ۱۶۷ 
میلیون دلاری در جنوب این کشور در 

یک همکاری اقتصادی ساخته شد.
وی ادامه داد: خــط انتقال برق بلخان 
آبــاد- علی آباد و چندین پــروژه دیگر 
مانند گسترش برنامه ارتباطی فیبرنوری، 
ســاخت انبارهای بزرگ و سایر پروژه ها 
در مرو و پالایشگاه ترکمنباشی، ساخت 

ترمینال گاز مایع وساخت اتوبان مثالهایی 
از گســترش روابط دوجانبه با کشــور 

ترکمنستان است .  
مدیرعامل نمایشگاه بین المللی مشهد 
افزود: در سالهای گذشته نیز دهها پروژه 
صنعتی در ترکمنســتان ساخته  شده 
ویا با کمک جمهوری اسلامی ایران در 
حال ساخت است. در حوزه همکاریهای 
بازرگانی و اقتصادی ایران و ترکمنستان، 
باوجود مشکلاتی در ســال ۲۰۲۱ در 
مقایسه با سال ۲۰۲۰, شاهد ۸۴ درصد 

رشد در حجم مبادلات تجاری بودیم. 
وی همچنیــن در خصوص مزیت های 
تعامل با ترکمنســتان با اشاره به اینکه 
کارشناسان ســطح تعاملات و تبادلات 
هیات های سیاســی و اقتصــادی دو 
کشور را قابل توجه می دانند، بیان کرد: 
یکی دیگر از مزیت های تعامل مثبت با 
ترکمنســتان آن است که این همسایه 
شــمالی دروازه ورودی ایران به آسیای 
میانه به شمار می رود، به همین دلیل 
از مزیت خوب ترانزیتی برخورداراســت 
که ایــران بتواند از طریــق چهار معبر 
مرزی مشترک لطف آباد، اینچه برون، 
باجگیران و ســرخس کالا به ســمت 
قزاقســتان، تاجیکســتان، ازبکستان و 

قرقیزستان صادر کند. 
رئیس انجمن نمایشگاه های بین المللی 

ایــران همچنین در خصــوص بخش 
های مختلف نمایشــگاه گفت: بخش 
های نمایشگاهی شــامل نفت و گاز و 
مشتقات نفتی، پتروشــیمی، خدمات 
فنی و مهندســی، شوینده و بهداشتی، 
صنعت بیمه، بانکداری و بورس، تولید 
ابزار و ماشین آلات، نوشیدنی و غذایی، 
تجهیزات پزشــکی و دارویی و سلامت، 
کشــاورزی و کود اوره، رنــگ و روغن، 
شیمیایی، کاشی و سرامیک و سرویس 
های بهداشتی، آلومینیوم و صنایع فلزی، 
مصالح ســاختمانی، ذوب آهن، فولاد، 
چوب، لوله ســازی، نساجی و بافندگی، 
صنایع ســلولوزی، غذایی، دام و طیور، 
بسته بندی و چاپ، کاغذ و پالپ، ماشین 
های معدنی، ســیمان، خودروسازی و 
قطعات، شــرکت های حمل ونقل بین 
المللی، واگن ســازی، لاستیک سازی، 

رایانه، آرایشی و بهداشتی و... است.
صیفی اظهارداشت: تیرماه سال جاری 

رئیس جمهوری اسلامی ایران به منظور 
شــرکت در ششــمین اجلاس سران 
کشورهای ساحلی خزر به ترکمنستان 
سفر کرده و دراین سفر روسای دو کشور 
نیز بر افزایش ســطح روابط دو کشــور 

تاکید داشتند.
وی یادآور شد: رئیس جمهور کشورمان 
در این سفر، گسترش و توسعه روابط با 
ترکمنستان را از اولویت های جمهوری 
اسلامی ایران برشمرده و تحکیم و تعمیق 
روابط با همسایگان بویژه ترکمنستان را از 

سیاست های راهبردی ایران دانست.
وی ادامــه داد: ازآنجایــی که ریاســت 
جمهوری اســلامی ایران تاکید داشت 
که ایران، توانمندی هــای لازم را برای 
پاسخگویی به نیازمندی های اقتصادی 
و تجاری ترکمنستان دارد، چهاردهمین 
نمایشگاه اختصاصی جمهوری اسلامی 
ایران در ترکمنســتان که بــا برگزاری 
هفدهمین اجلاس کمیسیون مشترک 
همــکاری هــای اقتصادی دو کشــور 
همزمان شده اســت،از ۲۶ تا ۲۸بهمن 
ماه ســال جــاری و به همت شــرکت 
نمایشــگاه های بین المللی مشــهد و 
همراهی و همدلی حوزه های مرتبط به 
ویژه سفارت جمهوری اسلامی ایران در 
ترکمنستان، در شهر عشق آباد برگزار 

خواهد شد.
مدیرعامل نمایشگاه بین المللی مشهد 
با اشاره به اینکه برگزاری این دو رویداد 
مهم اقتصادی بین دو کشــور دوست 
و همســایه فرصتی عالی بــرای تولید 
کننــدگان، صادرکننــدگان و فعالان 
اقتصادی جمهوری اسلامی ایران است، 
گفت: این نمایشگاه درکنار ثمرات ویژه ای 
که دارد می تواند باعث معرفی محصولات 
مختلف و باکیفیت تولید کشور، ایجاد و 
گســترش بازارهای فروش در راستای 
رشد و توسعه صادرات غیرنفتی و انتقال 
دانش فنی، توانمندی ها و تجربه های 

ارزشمند موجود شود.
شایان ذکر است چهاردهمین نمایشگاه 
اختصاصی جمهوری اســلامی ایران در 
عشق آباد ترکمنستان از ۲۶تا۲۸بهمن 
ماه جاری باحضور جمع زیادی از تولید 
کنندگان و فعالان اقتصادی و همچنین 
تعدادی از وزرا و مدیران ارشد حوزه های 
مختلف کشــور همزمان با هفدهمین 
اجلاس کمیســیون مشترک همکاری 
های اقتصادی دوکشور برگزار خواهد شد 
که فرصت خوبی برای معرفی تولیدات 

باکیفیت داخلی است.
علاقمندان می توانند باتوجه به زمان 
انــدک باقیمانده ،جهــت ثبت نام و 
حضور در این نمایشگاه ازطریق شماره 
-۰5۱۳5۰۱۷5۶۰  -۰5۱۳5۰5( های؛ 

۰5۱۳5۰۱۸۰۰۰(  اقدام نمایند.

قیمت و شرایط استفاده از سهمیه ارز ۵۰۰۰ یورویی
از امــروز )چهارم بهمن( مردم می توانند تا 
سقف 5۰۰۰ یورو یا معادل آن از صرافی ها 
ارز به نرخ بازار متشــکل ارزی بخرند. این 
سهمیه که سالانه یکبار است، به متقاضیانی 
که از ســهمیه ۲۰۰۰ دلاری امسال خود 
اســتفاده کرده اند، تعلق نمــی گیرد. به 

گزارش ایســنا،  براساس بخشنامه جدید 
بانک مرکزی درباره خرید و فروش ارز که 
به صرافی ها ابلاغ شده و همچنین اظهارات 
شب گذشته رئیس کل بانک مرکزی، از فردا 
صرافی ها می توانند تا سقف ۱۰ هزار یورو یا 
معادل آن از اشخاص حقیقی و حقوقی ارز 

بخرند. البته این معامله پس از احراز هویت 
مشتری و با ثبت در سامانه سنا قابل انجام 
اســت. در این میان صرافی هــا می توانند 
تا ســقف 5۰۰۰ یورو یا معــادل آن ارز به 
اشخاص حقیقی )اشخاص ایرانی بالای ۱۸ 

سال ( و حقوقی مقیم ایران بفروشند.

گشایش ارزی جدید

تخصیص »یوان« در سامانه نیما
تاییدیه تخصیص ارز یوان برای بازرگانان 
طی ۲۴ ساعت در سامانه جامع ارزی انجام 

می گیرد.
به گزارش ایسنا، بانک مرکزی اعلام کرد 
که با توجه به گشــایش های ارزی انجام 
شــده و تمهیدات صورت گرفته اخیر در 
تعامل با کشــور چین، تمامی بازرگانانی 

که قصد پرداخــت ارز به ذی نفعان طرف 
تجاری خود در کشــور چیــن را دارند به 
محض ثبت درخواست تخصیص ارز یوان 
در سامانه جامع ارزی، می توانند طی ۲۴ 
ســاعت تاییدیه تخصیص ارز را از سامانه 
دریافت و نسبت به تدارک انتقال ارز اقدام 

کنند.

واریزنقدی شرط شرکت در قرعه کشی فروش خودرو شد
لاتاری به شرط پول

 گروه صنعتی ایران خودرو هم پس از سایپا، ملزم به رعایت شرط 
بلوکه شدن پول مشتریان در حساب خودروساز به منظور ثبت نام 

در قرعه کشی خودرو شد.
 درپی ثبت نام ۱۰ میلیونی در قرعه کشی قبلی محصولات ایران 
خودرو که شانس برنده شدن متقاضیان واقعی را به شدت کاهش 
داده اســت، از این پس تنها افــرادی می توانند در فروش خودرو 
توسط خودروسازان شرکت کنند که وجه خودرو در حساب هایشان 

موجود است و مبلغ خودرو از طریق بانک مسدود می شود.
به نوشته تســنیم، این موضوع پپیش از این برای شرکت سایپا 
اجرایی شده بود، به طوری که در هفته گذشته ۷۰ هزار دستگاه 

خودرو توسط گروه سایپا پیش فروش شد که فقط هشت هزار و 
5۰۰ نفر از آن استقبال کردند.

با توجه به اینکه شرط یاد شده در این عرضه رعایت شد و مشتریان 
ملزم به واریز پول برای ثبت نام شدند، شرایط مشابه قرعه کشی 
)لاتاری( ۱۰ میلیون نفری ایران خودرو را شــاهد نبودیم و فقط 

مشتریان واقعی در این طرح شرکت کردند.
در عرضه جدید روز سه شنبه هفته جاری گروه سایپا و همچنین 
عرضه هفته آینده گروه صنعتی ایران خودرو، هر دو خودروساز ملزم 
به رعایت این ضابطه جدید وزارت صنعت، معدن و تجارت شدند.

بر اســاس این گزارش؛ در طرح فروش فوق العاده چهار محصول 
ایران خودرو که از ۱۷ تا ۲5 دی ماه برگزار شد، بیش از ۱۰ میلیون 
نفر برای خرید ۲۰ هزار دستگاه خودرو سورن پلاس دوگانه سوز، 
پژو پارس سال با موتور XU و رانا پلاس برای سه گروه متقاضی 
عادی، طرح مادران و خودرو های فرسوده ثبت نام کردند که برخی 

مسوولان عنوان »لاتاری ملی« را به آن دادند.

سخنگوی سازمان هواپیمایی کشوری:
افزایش قیمت بلیت هواپیما ابلاغ نشده

سخنگوی سازمان هواپیمایی کشوری گفت ابلاغیه افزایش قیمت 
بلیت هواپیما صادر نشده است و هر شرکتی که به این کار اقدام 

کند، تخلف کرده است و بنابر قانون با آنها برخورد می شود.
به گزارش ایسنا، درحالی که اخباری مبنی بر افزایش قیمت بلیت 
هواپیما از ســوی برخی از ایرلاین ها به  گوش می رســد، سازمان 
هواپیمایی این موضوع را غیرقانونــی می داند. اگرچه در ماه های 
اخیر زمزمه هایی از افزایش قیمت شنیده می شد، اما تا کنون خبر 

رسمی از این موضوع منتشر نشده است.

در این راســتا میراکبر رضوی -سخنگوی ســازمان هواپیمایی 
کشوری- در گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: ابلاغیه افزایش قیمت 
بلیت هواپیما از طرف سازمان هواپیمایی صادر نشده است  و هر 
شرکتی که به این کار اقدام کند، تخلف کرده و بنابر قانون با آنها 

برخورد می شود.
او همچنین تاکید کرد: درصورتی که مردم با افزایش قیمت بلیت 
مواجه شــدند، حتما اعلام کنند و ســازمان به این موضوع ورود 

خواهد کرد.
سخنگوی سازمان هواپیمایی کشوری درباره تصمیم گیری برای 
تغییر قیمت بلیت نیز اظهار کرد: این موضوع در دست اقدام است 
و بحث های تخصصی برای آن انجام می شود؛ شرکت ها درخواست 
افزایش قیمت دارند که در کمیته بررسی می شود و در نهایت ابلاغ 

می شود، اما هنوز چیزی ابلاغ نشده است.
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شما رسانه نمی خواهید بولتن می خواهید
*هنگامه طاهری رستمی

تغییر فضای رسانه ها بعد از تغییر دولتها همیشه و در شکل های 
مختلف بوده است. این در حالیست که کلا تعریف فضای رسانه ها  
برای رشد و به چالش کشیدن جریانات اجتماعی نیازمند  تقابل 

اندیشه ها و تنوع افکار است تا به نتیجه مطلوب برسد. 
قطعا رسانه ها مثل کارکنان یک اداره، سازمان و وزارتخانه نیستند 
که با تغییر شرایط سیاسی و تغییر ریاست، اتوبوسی از همفکران 
خود را به سازمان بیاورند .ماهیت رسانه ها تنوع اندیشه و تغییر در 
نگرش شان برای به چالش کشیدن جامعه و مسئولان در راستای 

بهبود شرایط اجتماعی است .
حال چنانچه قلع و قمع رسانه ها و همکاران شان همچنان ادامه 
یابد در آینده نزدیک با رسانه هایی مواجه می شویم که تبدیل به 
بولتن های داخلی شده اند و آنچه می نویسند بیشتر شبیه رپرتاژ 

است تا مطالب رسانه ای!
بــه طور حتم چنین فضایی نه تنها منجر به کشــف و پیگیری 
مشکلات جامعه نمی شود بلکه احتمالا نتیجه ای جز محرکهای 

اجتماعی در جایی که نباید نخواهد داشت. 
 در همین راستا مدتی است در مشهد بگیر و ببندها برای یک دست 
کردن رسانه ها متناسب با فضای فکری خاصی بالا گرفته است.

همین امر به تازگی منجربه مشاهده استوریهای اعتراضی مکرردر 
راستای فضای مسموم رســانه ها شده است. در واقع خبرنگاران 
مشــهدی  به شــدت از جو موجود و ایضا پرونده سازی های بی 
اساس برای خانه نشین کردن و به سکوت کشاندن روزنامه نگاران 

باسابقه معترض شده اند .
لذا وقتی بنا را بر برکناری روزنامه نگاران قدیمی می گذارند قطعا 
مقصود ورود افرادی است که با روزنامه نگاری غریبه هستند و قصد 

دارند شاکله رسانه ها را مطابق با نگاه افراد خاصی همسو کنند.
از آنجاییکه خراسان رضوی در کشور بعد از تهران بیشترین رسانه 
های کتوب  وبرخط و مجازی را دارد بایســتی جریان رقابت بین 
رسانه ها همیشه حفظ شود و یکدست شدن جریان فکری رسانه 
ها در یک استان منجر به از بین رفتن فضای نقد به معنای واقعی 
آن می شــود .جامعه رسانه ای بدون نقد مفهوم خود را از دست 
می دهد و باز به همان بولتن داخلی یا وسیله ای برای چاپلوسی 

تبدیل می شود.
ما روزنامه ها را برای سرگرمی چاپ نمی کنیم. رسانه های سرگرم 
کننده مجلاتی هســتند که با فرم و محتوای خاص تهیه شده و 
مردم می توانند آن را در حالیکه روی مبل لم داده اند و چای بعد 

از ظهرشان را می نوشند ورق بزنند و تفریح کنان بخوانند.
روزنامه ها و اخبار و گزارش ها در ســایر رسانه های خبری برای 
حل مشکلات جامعه هستند . خوب است دست اندکارانی که قصد 
ایجاد شکاف بین رسانه ای ها را دارند تا از این تفرقه به نفع فضای 
فکری خودشان استفاده کنند، بدانند ماهیت رسانه ها ممکن است 
در مقطــع کوتاهی از زمان به نفع گروهی خاص)!( تغییر کند اما 

مطمئنا دوباره به اصل خود باز می گردد.  

آغاز اجرای آزمایشی »دوراپزشکی« در خراسان و اصفهان
او با اشــاره به این که این طرح پایلوت 
حدودا دو ماه اســت که در دو اســتان 
اصفهان و خراســان رضوی اجرا شــده 
است، بیان کرد: پیش از آغاز اجرای برنامه 
بررسی  را  دوراپزشکی، شــاخص هایی 
کرده ایم و قرار است پس از اجرای پایلوت 
طرح، مجددا این شاخص ها ارزیابی شود 
تا ببینیم پیشرفت کار پس از پایان طرح 
پایلوت به چه صورت بوده است و تا چه 
حد توانسته سبب رضایت مندی و بهبود 
ارائه خدمات ســلامت شود. در صورتی 
که به شــاخص های مورد نظر برسیم، 
ان شــاءالله طرح در ســایر استان ها هم 

اجرایی خواهد شد.

رییس مرکــز مدیریت شــبکه وزارت 
بهداشــت، گفت: تجهیزات پزشکی که 
اکنون در قالب دوراپزشــکی در اختیار 
همکاران مــا قرار گرفته اســت دارای 
امکانات تشخیص طبی است که می تواند 
خدمات نوار قلب، اندازه گیری اکسیژن 
خون، قندخون، فشــارخون و... را انجام 
دهد. همچنین امکان افتالموســکوپ، 
اتوســکوپ و تصویربرداری از ضایعات 
پوســتی بیمار و یا سایر عوارض حادث 

شده هم وجود دارد.
وی تاکید کرد: به طور کلی سعی کردیم 
برنامه به نحوی طراحی شــود که تمام 
اطلاعاتی که یک پزشک برای تشخیص 

و درمان نیاز دارد را فراهم کنیم. این نوع 
ارائه خدمت در مــورد هر نوع بیماری 

واگیردار و غیرواگیر قابل انجام است.
وی افزود: البته اینکه بیمار بتواند از طریق 
برخی نرم افزارها اطلاعات سلامت خود 
را به پزشک خانواده خود ارائه دهد هم 
جزو برنامه های آتی ما اســت تا از این 
طریق بیمار مســتقیما با پزشک خود 

ارتباط بگیرد.
او با تاکید بر اینکه خدمات دوراپزشکی 
در بستر پایلوت رایگان است، درباره علت 
انتخاب دو اســتان اصفهان و خراسان 
رضوی برای اجرای طــرح، اظهار کرد: 
از آنجایی که در نظر داشتیم تا زنجیره 

ارجاع کاملی داشته باشیم و این امکان در 
این دو استان فراهم بود، این دو نقطه را 
انتخاب کردیم تا چالش های نظام ارجاع 

در این سطوح مشخص شود.
رضایی ادامه داد: البته در اســتان های 
دیگر مثل کرمانشــاه، تبریز و اســتان 
خراسان رضوی پیش از این نیز تجربه ای 
انجام شده اســت. از سوی دیگر قصد 
داشتیم تا کار بر اساس دو سامانه متفاوت 
در سطح یک اجرا شود و از آنجایی که 
پرونده الکترونیک در استان اصفهان در 
سامانه سیب و در استان خراسان رضوی 
در سامانه سینا است، خواستیم مسیر 

اجرا در هر دو سامانه را مشاهده کنیم.

تشریح فعالیت های محفل خیراندیشی درمانی موسسه خیریه حمایت از بیمارات آسیب پذیر:

پوشش 60 هزار بیمار در 24 سال اخیر
محفل  جلسه  هزارمین 
درمانی  خیراندیشــی 
موسسه خیریه حمایت 
از بیماران آسیب پذیر در 
مشهد  رضوی  بیمارستان 

مقدس برگزار شد.
در این مراسم که با حضور 
خیرین و خانواده آنها برگزار 
شد اقدامات و فعالیت های 
این مجموعه طی ۲۴ سال 

فعالیت تشریح شد.
هیچکس نباید به سبب تنگدستی از درمان 

باز بماند
غلامرضا بصیری پور مدیرعامل موسسه 
خیریه بیماران آسیب پذیر توس در این 
مراسم گفت: موسسه خیریه »حمایت از 
بیماران آسیب پذیر توس« این سلسله 
جلســات را از اسفندماه ســال ۱۳۷۸ 
با نیت حمایت از بیماران آســیب پذیر 
و محروم آغاز کرده و به زودی شــاهد 
برگزاری هزارمین جلسه آن خواهیم بود.

بصیری پور ادامه داد: در ۲۴ سال گذشته 
با حضور پررنگ خیرین در هرجلسه به 
پرونده 5۰ تا ۷۰ بیمار رسیدگی شده و 
هزینه های درمان آنها تامین شده است .

مدیرعامل موسسه خیریه بیماران آسیب 
پذیر توس با بیان اینکه این جلســات 
امروز پس از گذشــت بیش از ۲۳ سال 
تبدیل به یک نشســت خیراندیشی و 
گردهمایی خیرین تبدیل شده، گفت: در 
هر جلسه به صورت میانگین ۶۰ بیمار 
بی بضاعت از اقصی نقاط این کشــور و 
حتی دنیا مورد حمایت قرار می گیرند 
و براساس اسناد، تاکنون ۶۰ هزار بیمار 

رسیدگی و حمایت شده اند.
وی با اشاره به اینکه تمامی بیماریها در 
ردیف حمایت ایــن مجموعه قرار می 
گیرند گفت: موسسه از تمامی بیماران 
با انواع بیماری هــا حمایت می کند و 
تلاش دارد تا هزینه های درمان آنها را 
تامین سازد اما در این راستا از پذیرش 
افرادی که نیاز بــه حمایت مالی برای 
انجام فعالیت های پزشکی زیبایی معذور 

هستیم.
وی تصریح کرد: موسسه خیریه حمایت 
از بیماران آسیب پذیر توس بر این باور 
بوده که در شــهر امام رضــا )ع( هیچ 
نیازمندی نباید به دلیل مشــکلات و 
مســائل مالی از درمان باز بماند و یا در 
تهیه نسخه درمانی خود مشکل داشته 

باشد.
مدیرعامل موسسه خیریه بیماران آسیب 

پذیر توس خاطرنشان کرد: ارائه هزینه 
های درمان تنها فعالیت ما در این حوزه 
نیست و خدماتی نظیر خرید تجهیزات 
پزشکی برای نگهداری بیمار در منزل از 

خدمات مجموعه ما محسوب می شود.
وی با بیان اینکه در یک مورد، قریب به 
۱۶ سال یک دستگاه ونتیلاتور در اختیار 
یکی از بیماران تحت پوشــش موسسه 
بوده، افزود: علاوه بر این تجهیزاتی، چون 
ویلچر، واکر و ... نیز توسط مجموعه به 
صورت رایگان به نیازمندان اهدا می شود؛ 
از ابتدای شــکل گیری موسسه تاکنون 
بالغ بر هزار دســتگاه ویلچر در اختیار 

نیازمند قرار گرفته است.
وی بیان داشت: اگر خیرین ما به صورت 
خودجوش در بیمارستان ها حضور پیدا 
کنند حدود ســه برای هزینه ای که در 
جلسات صورت می گیرد را جهت تامین 
منابع مالی درمانی پرداخت می کنند اما 
یکی از دلایل اصلی خیرین برای پرداخت 
هزینــه های درمانــی از کانال مجموعه 
خیریه ما بحث ارتباطات با بیمارستان ها و 
کاهش چشم گیر هزینه های درمان است.

بصیری پور با تاکید بــر اینکه محدوده 
جغرافیایــی برای ما در ایــن باره مطرح 
نیســت گفت:آمادگی ارائــه خدمات به 
تمامی بیماران در سراسر کشور هستیم 
و تلاش می کنیم تا هیچکس به ســبب 

تنگدستی از درمان باز نماند.
وی با انتقاد از علوم پزشکی مشهد بیان 
داشــت: از مدیران علوم پزشکی مشهد 
برای حضــور در این مراســم دعوت به 
عمل آوردیم که طبق سنوات گذشته از 

فعالیت های ما حمایت نکردند.
تاثیر بسزای خیریه ها در کاهش آسیب های 

اجتماعی
در جریان این مراســم اسماعیل رحمانی 
معاون دادستان مشهد مقدس به خبرنگار 
ما گفت: خیریه ها با حضور موثر در سطح 
جامعه خلا های به وجود آمده را ترمیم و 

برطرف می کنند.
وی با اشاره به موضوع معتادان متجاهر در 
شهر مشهد گفت: در سالهایی که مشهد با 
رشد تعداد معتادین متجاهر دست و پنجه 
نرم می کرد خیرین ما در حوزه اجتماعی 
بــه این موضوع ورود کردنــد و گام های 
بزرگی در راستای ایجاد کمپ های ترک 

اعتیاد برداشتند.
معاون دادستان مشــهد ادامه داد: امروزه 
آســیب های اجتماعی بســیاری با ورود 
خیریه ها کمرنگ شده اند و مسائل بسیار 
متنوعی در سطح جامعه با ورود تخصصی 

خیریه ها در حال برطرف شدن هستند.
رحمانی افزود: آمار دقیق و جامعی وجود 
ندارد اما آمار استمزاجی نشان می دهد که 
حضور خیریه ها در کاهش جرم و آسیب 
های اجتماعی تاثیر بسیار زیادی داشته 

است.
وی تصریح کرد: به عنوان دســتگاه قضا 
نظــارت دقیقی را بر رونــد فعالیت های 
خیریه ها داریم تا شفافیت همواره سرلوحه 

کار این مجموعه قرار بگیرد.
معاون دادستان مشهد با بیان اینکه هزینه 
منابعی که خیرین در اختیار خیریه ها قرار 
می دهند باید با دقت صورت بگیرد گفت: 
اگر در مجموعه ای شــفافیت محدوش 

شــود و فضا برای فساد و تضییع حقوق 
عامه فراهم شود قطعا دستگاه قضایی با 
ورود جدی خود در برابر این نوع اتفاقات 
ایستادگی کرده و با خاطیان برخورد جدی 

خواهد کرد.
ارائه خدمت رایگان  150 دندانپزشک

در ادامه این مراسم دکتر سعید مجیدی 
به خبرنگار ما گفت: در ۱۷ سال گذشته با 
همکاری حدود ۱5۰ دندانپزشک توانسته 
ایم خدمات شــایانی را در اختیار بیماران 

نیازمند قرار دهیم.
وی افزود: با توجــه به هزینه های بالای 
دندانپزشکی حضور در این عرصه و ارائه 
خدمات رایگان به مستمندان و کم توانان 
ذهنــی را وظیفه ای اجتماعی برای خود 
تلقی کرده و برای رفع این نیاز وارد میدان 

شدیم.
وی با بیان اینکه مجموعه خیراندیشــی 
تاکنون گام های موثری در زمینه درمانی و 
سلامت نیازمندان برداشته گفت: شفافیت، 
سرعت و اخلاص از مهم ترین مولفه های 
رشــد و تداوم فعالیت این مجموعه بوده 

است.
گفتنی است محفل خیراندیشی درمانی 
موسسه خیریه حماین از بیمارات آسیب 
پذیــر در طول مدت فعالیت خود ۱ هزار 
جلسه تشــکیل داده و بیش از ۱۰۰ هزار 
ساعت حضور اعضا در جلسات ثبت شده 

است.
شایان ذکر است هزینه های واقعی بیماران 
در ماه حدود ۶۰۰ میلیون تومان بوده که با 
ارتباطات و حضور موسسه به ۲۰۰ میلیون 

تومان در ماه کاهش پیدا می کند.

دستگیری ۵ حفار غیرمجاز در شهرستان چناران
یــگان حفاظــت میراث فرهنگی  فرمانده 
خراســان رضــوی از دســتگیری 5 حفار 
غیرمجاز در شهرســتان چناران خبر داد. به 
گزارش روابط عمومی اداره کل میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی خراسان رضوی 
سرهنگ محمدعلی مدیر امروز دوشنبه سوم 

بهمن ماه ۱۴۰۱ با اعلام این خبر افزود: برابر 
اعلام پایگاه حفاظت شهرستان چناران در 
پی کسب گزارش دریافتی از ماموران پلیس 
آگاهی شهرستان 5 نفر از حفاران غیر مجاز در 
محدوده این شهرستان حین حفاری دستگیر 
شده اند. فرمانده یگان حفاظت میراث فرهنگی 

خراسان رضوی ادامه داد: از متهمان آلات و 
ادوات حفاری به همراه یک دستگاه فلزیاب 
کشــف وضبط شده اســت. سرهنگ مدیر 
تصریح کرد: مهمان به همراه پرونده تشکیل 
شده به مراجع قضایی معرفی شده و پرونده 

آن ها در حال پیگیری است.

یادداشت
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از صفحه اول

تمدید مصوبه کاهش ساعت اداری و 
غیرحضوری بودن مدارس شهری

سخنگوی ستاد مدیریت بحران انرژی خراسان شمالی تصمیمات 
جدید این ستاد که با دستور استاندار خراسان شمالی نهایی شد 

را اعلام کرد.
محمدتقی ولیان در گفت و گو با ایســنا اظهار کرد: با تشکیل 
جلسه اعضای این ستاد طی امروز در استانداری خراسان شمالی، 

تصمیمات روز گذشته ستاد مدیریت بحران تمدید شد.
وی با بیان اینکه تصمیمات ستاد مدیریت بحران انرژی در استان 
به صورت هر ۲۴ ســاعت اتخاذ و اعلام می شود، گفت: بر این 
اساس، ساعت شروع به کار تمامی ادارات و مجموعه های دولتی 
در استان، ۹ و ۳۰ دقیقه تا پایان وقت اداری خواهد بود و شعب 
بانک های اســتان نیز باید از ســاعت ۹ الی ۱۳ و ۳۰ دقیقه به 

مراجعه کنندگان ارائه خدمت کنند.
سخنگوی ســتاد مدیریت بحران انرژی خراســان شمالی در 
خصوص فعالیت های آموزشی در مدارس نیز گفت: آموزش در 
مدارس شهری استان برای روزهای سه شنبه و چهارشنبه )فردا و 
پس فردا( به صورت مجازی و از طریق »شاد« ادامه یابد؛ مدارس 

روستایی نیز به صورت حضوری فعالیت کنند.
وی با بیان اینکه تمامی جایگاه های CNG ســطح استان نیز 
همچنان تعطیل خواهد مانــد، افزود: تمامی صنوف نیز باید از 

سوخت جایگزین برای فعالیت خود استفاده کنند.
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ناگفته ها درباره پرونده قضایی »برادران لیلا« 
تهیه کننده فیلم »برادران لیلا« با اشــاره 
بــه اینکه در ارتباط با ســاخت این فیلم 
پرونده قضایی برایش تشکیل شده است 
و با سخت  توصیف کردن این تنبیه برای 
سازندگان یک فیلم می گوید: درخواست 
می کنم با توجه به نمایش نسخه ای تازه  از 
فیلم در فرانســه تا یک ماه آینده، شورای 
پروانــه نمایش تکلیف فیلم را برای اکران 

قانونی داخل کشور مشخص کند.
جواد نوروزبیگی، تهیه کننده فیلم »برادران 
لیلا« که این فیلم در دوره گذشته جشنواره 
فیلم کن حضور حساسیت زایی داشت و در 
عین حال جایزه فیپرشی جشنواره را از آن 
خود کرد، در گفت وگویی با ایســنا درباره 
آخرین وضعیــت پروانه نمایش این فیلم 
که قرار اســت به زودی نسخه  بلوریِ آن 
در فرانســه نمایش داده شود و اینکه این 
اتفاق امکان دانلود و پخش کپی غیرقانونی 
فیلم را به وجود می آورد، توضیح داد: پس 
از پایان جشنواره کن، در چند مرحله طی 
جلسات حضوری متعدد و نیز به صورت 
کتبی درخواســت دادم که فیلم »برادران 
لیلا« در شــورای پروانه نمایش بررسی و 
شرایط برای اکران مهیا شود اما واکنش ها 
نشــان می داد که انگار چنین اتفاقی رخ 
نخواهد داد؛ در حالی که فیلم پروانه ساخت 
داشت و قاعدتاً باید طبق قانون، در شورای 
پروانه نمایش بررســی می شد. البته یک 
ماه پس از جشــنواره کن رییس سازمان 
ســینمایی تاریخی را اعــلام کرد تا تمام 
فیلم هایی که بدون پروانه ســاخت تولید 
شــده بودند برای دریافت پروانه نمایش 
مراجعه کنند ولی ما پروانه ســاخت هم 
داشتیم و این مســائل پیش آمده بود. به 
نظرم مقاومت شورا بر این بود که چرا قبل 
از اطلاع و بازبینی آن ها فیلم به جشنواره 
کن ارسال شده بود، چون می شنیدم که 
می گویند فیلم که به خارج از کشور ارسال 
شده، دیگر چه دلیلی دارد آن را ببینند؟ 
البتــه این تناقض هم وجود دارد که برای 
فیلم های بعد از »برادران لیلا« مثل »شب، 
داخلی، دیوار« یا »تفریق« چنین برخوردی 
نشد، چرا که آن ها فرصت بیشتری پیش از 

حضور در جشنواره ها داشتند. 
او ادامه داد: همچنین این اتفاق در حالی رخ 
داده بود که طبق سنوات گذشته فیلم ها 
به محض آماده شــدن به جشنواره های 
بین المللی ارائه می شــدند و متناسب با 
پذیرش در این رویدادها مراحل آماده سازی 
و گرفتن مجوز توسط فیلمسازان پیگیری 
می شــد کــه اصلاحــات احتمالی هم 
انجام شــود ولــی CGI )جلوه های ویژه 
کامپیوتری( »برادران لیــلا« خیلی دیر 
یعنی دو، ســه روز مانده به مهلت پایانی 
کن تکمیل شد. درواقع تا پیش از آن فیلم 
اصلا آماده نبود که به شــورا ارائه دهیم. با 
این حال، یک گروه پنج نفره که از طرف 
رییس سازمان سینمایی تعیین شدند، فیلم 
را تماشــا کردند و اصلاحاتی وارد شد که 
بخشــی از آن را انجام دادیم و بخشی هم 
تعهد دادیم که پس از بازگشت از جشنواره 
انجام شود اما حاشیه هایی در جشنواره کن 
ایجاد شد و همه چیز در کنار هم شرایط 
را به سمتی برد که ما کتکِ آن را بخوریم.

این تهیه کننده پرُکار سینما افزود: به نظرم 
در آن مقطع آینده نگری وجود نداشت که 
نباید با فیلمی که می تواند در اکران اتفاقات 
بی نظیری را ایجاد کند به این شکل برخورد 
شود. من معتقدم اگر به عنوان سازندگان 

یک فیلم اشــتباهی می کنیم، به لحاظ 
صنفی باید پاسخگو باشیم اما وقتی اثری 
خلق می شود، متعلق به همه است و باید 
جایگاهش حفظ شــود؛ در صورتی که در 
شرایط فعلی، هم ما تنبیه شدیم و هم فیلم، 
و فکر نمی کنم تنبیه فردی و جمعیِ به این 
سختی در ســینمای ایران تاکنون اتفاق 
افتاده باشــد. الان هم در حال تلاش برای 
عبور از این وضعیت هستیم، چون همیشه 
به دنبال تعامل و پیــدا کردن راهی برای 
اکــران فیلم بودیم. این فیلم طبق قوانین 
ساخته شــده و طبیعی است که پس از 
اعمال نظرات شورای پروانه نمایش مجوز 

آن صادر شود.
نوروزبیگی در پاســخ به اینکه آیا صحت 
دارد که شنیده می شود برای او یک پرونده 
قضایی تشکیل شــده و آیا این موضوع با 
فیلم »برادران لیلا« ارتباطی دارد؟ گفت: 

این پرونده قضایی دربــاره فیلم »برادران 
لیلا« اســت و وقتی به دادســرا رفتم هم 
عنوان اتهامی من به صراحت ساخت این 
فیلم مطرح شــده بود. البتــه در آنجا به 
بازپرس محترم هم گفتم که من براساس 
قانون یک فیلم ســاخته ام و می توانید از 
سازمان ســینمایی استعلام بگیرید و اگر 
این سازمان در نهایت اعلام کرد که اقدامی 
غیرقانونی کرده ام، قاعدتا آن ها باید از من 
شــکایت کنند. در این زمینه با توجه به 
سابقه  کاری ام و اینکه همیشه تابع قانون 
بوده ام، مسیر فیلمسازی و پروانه ساخت 
و نمایش و شــرکت در جشــنواره های 
بین المللی را توضیح دادم. پرونده نیز اکنون 
در مرحله دادسرا و بررسی و طی مراحل 
حقوقی اســت و خودم هــم فعلا به قید 

کفالت آزاد هستم.
وی تاکید کرد:  با وجود تمام بحث ها، مسئله 
اصلی این اســت که فیلم نباید به خاطر 
نوروزبیگی یا سعید روستایی )کارگردان( یا 
دیگران آسیب ببیند، بلکه باید مسیر خود 
را طی کند. همانطور که این روزها شاهد 
هستیم که ســریالی با وجود حاشیه ها و 
موضع گیری های سیاسی بازیگر اصلی اش، 
در حال پخش است. من، سعید روستایی 
یا هر کســی دیگر که در این مملکت هم 
کار می کنیم، اگر اشتباهی مرتکب شده ایم، 
باید به ما تفهیم اتهام شود و بعد از اثبات آن 
تنبیه می شویم. درباره این پرونده هم که 
فقط مرتبط با ساخت فیلم »برادان لیلا« 
است و مسئولان ســازمان سینمایی هم 
بعد از اطلاع از اینکه پرونده قضایی برای 

فیلم تشکیل شده و من به دادسرا رفته ام، 
پیگیر ماجرا شــدند و امیدوارم تمهیدی 
بیندیشند تا این موضوع را خودشان حل 
کنند. اینطور نمی شود که یک تهیه کننده 
به خاطر ســاخت یک فیلم کــه پروانه 
ساخت داشته، آسیب ببیند. زمانی هست 
که مناسبات سیاسی یا موضع گیری هایی 
وجود دارد که آن موضوع فرق می کند ولی 
آیا پای یک تهیه کننده در ارتباط با ساخت 
فیلم باید به دادسرا باز شود و پشتیبانی هم 

نداشته باشد؟
این تهیه کننده ســینما گفــت: به نظرم 
جناب آقای خزاعی باید با ســازمان های 
بالادستی به تعامل برســند که سازمان 
سینمایی مرجع رســیدگی به تخلفات 
فیلمسازی و فیلمسازان باشد و تاکید شود 
که تنبیه هایی مانند ممنوع الفعالیتی اصلا 
زیبنده هنرمندان نیســت. الان بنده که 

ممنوع الفعالیت شدم، تقریبا نفراتی  که با 
من کار می کردند هم عملا بی کار می شوند، 
در حالی که باید شرایط کشور را و اینکه 
می بایست کارآفرینی رونق بگیرد، مدنظر 

داشته باشند.
نوروزبیگی با اشاره به تاثیرات ناشی از بروز 
مشــکل در صدور پروانه نمایش فیلم ها 
یادآور شــد: با جلوگیــری از اکران، پول 
سرمایه گذار از بین می رود و یقینا سینمای 
بخش خصوصی را با فرار سرمایه گذاران، 
کامــلا از بیــن می بریم. در ســال های 
گذشــته موضوع ورود پول های مشکوک 
توسط بعضی از سرمایه گذاران مشکوک 
حاشــیه ها و مشــکلاتی را در سینما به 
وجود آورد و حالا هم که ســرمایه گذارانی 
با اشتیاق در همکاری با فرهنگ و هنر و 
ساخت فیلم های سینمایی موفق داخلی 
و بین المللی مشــارکت می کنند نباید به 

راحتی آن ها را فراری دهیم.
این تهیه کننده در پاســخ بــه اینکه آیا 
پیشنهاد شده بود که فیلم در جشنواره فجر 
امسال حضور داشته باشد یا خیر؟ گفت: 
به لحاظ قانونی بــه دلیل آن که فیلم در 
جشنواره های خارجی حضور داشته، امکان 
نمایش و شرکت در جشنواره فجر را ندارد 

اما پیشنهادی هم به ما داده نشده است.
او بــا تاکید براینکه »با نوع عملکردی که 
در این مدت در سینما شاهد بوده ایم قطعا 
جایگاه حضور پرافتخار سینمای ایران در 
عرصــه بین المللی آســیب خواهد دید، 
زیرا شرایط ســاخت و عرضه فیلم برای 
جشنواره ها کمرنگ می شــود، ادامه  داد: 

درباره »بــرادران لیلا « تلاش ما بر اکران 
بوده است که وقتی سینما چنین وضعیتی 
دارد بتوانیــم با اکــران آن مخاطب را به 
ســینما دعوت کنیم. در حال حاضر یک 
خطر جــدی برای پخش فیلم وجود دارد 
که کمپانی پخش کننده فیلم در فرانسه به 
زودی، یعنی شاید تا یک ماه آینده - اگر 
جلوی آن را نگیریم - نسخه  بلوریِ فیلم را 
منتشر خواهد کرد و قاعدتا این مطلوب ما 
هم نیست، چون فیلم باید در شورای پروانه 
نمایش بررسی شود و به صورت قانونی در 
کشور اکران شود. این تهیه کننده بیان کرد:  
من درخواست می کنم شرایطی فراهم شود 
تا فیلم به سرعت در شورای پروانه نمایش 
بررسی شود. اگر قرار است تنبیهی اتفاق 
بیفتد، بنده که در حال سپری کردن مسیر 
آن هستم و فکر می کنم کارگردان )سعید 
روستایی( هم همین مراحل را طی می کند. 

اگر اشتباهی مرتکب شده ایم، پاسخ آن را 
می دهیم ولی فیلم نباید آســیب ببیند و 
امیدوارم مسیر درست نمایش خود را طی 
کند. نوروبیگی در پاسخ به اینکه آیا حضور 
برخی بازیگران از جمله ترانه علیدوستی به 
عنوان مانعــی برای اکران فیلم به او اعلام 
شده است یا خیر؟  گفت:  چنین مسئله ای 
مطرح نشده است. البته حمید فرخ نژاد هم 
سریال داشت که در حال پخش است و او 
سریال  و فیلم سینمایی دیگری هم دارد، 
پس شرایط خانم علیدوستی متفاوت تر هم 
اســت؛ چرا که داخل کشور است و مسیر 
حقوقی پرونده خود را طی می کند. با این 
حال با قطعیت می گویــم که در این باره، 
چیزی تاکنون به ما گفته نشده که مثلًا 
به دلیل حضور این بازیگــر یا افراد دیگر 
امکان نمایش فیلم وجود ندارد. مســئله 
اصلی نمایش خود فیلم است که اگر در این 
موقعیت اکران شود، می تواند برای سینمای 

اجتماعی هم کمک کننده باشد.
تهیه کننده »برادران لیلا« در پایان با بیان 
اینکه »در بخش جنبی جشنواره کن فیلم 
دیگری با نام »تصور« به کارگردانی علی 
بهراد داشتم که با هزینه بخش خصوصی 
ساخته شده و مراحل اصلاح ممیزی های 
آن اعلام شــده و امیدوارم به زودی برای 
اکران آماده شــود« اظهار کرد: در پایان از 
تمام افراد و بخصوص وزیر محترم ارشاد که 
می توانند شرایطی را به وجود آورند تا فیلم 
»برادران لیلا« اکران شود، خواهش می کنم 
دریغ نفرمایند و بگذارند با نمایش اینگونه 

فیلم ها رونق به گیشه سینما برگردد.

جیمز کامرون« دست نیافتنی شد
»آواتار: راه آب« ساخته »جیمز کامرون« 
از فروش جهانی ۲ میلیارد دلار عبور کرد 
تا این کارگردان با رکوردی دست نیافتنی 
خالق سه فیلم از شش فیلم پرفروش تاریخ 
سینما باشد. به گزازش ورایتی، »آواتار: راه 
آب« ششمین فیلم در تاریخ و اولین فیلم 

در دوران همه گیــری کروناســت که از 
فروش چشمگیر دو میلیارد دلاری عبور 
کرده و به یک باشگاه انحصاری پیوست 
که شامل فیلم های »آواتار«، »انتقام جویان: 
آخر بازی«، »تایتانیک«، »جنگ ستارگان: 
نیرو برمی خیزد« و »انتقام جویان: جنگ 

ابدیت« می شود. در حال حاضر »جیمز 
کامرون« ساخت سه فیلم از شش فیلم 
پرفروش تمام ادوار تاریخ سینما را بر عهده 
داشته و همچنین تنها کارگردانی است که 
سه فیلم با فروشش بالغ بر ۲ میلیارد دلار 

در کارنامه سینمایی دارد. 

پیچ وخم مجوز برای ســریالی با بازی 
نویــد محمدزاده و احمد مهرانفر

مجید مطلبی / تهیه کننده ســریال »آکتور« ـ که قرار است 
از شــبکه نمایش خانگی پخش شود، با عجیب خواندن رویه 
ســاترا در تعامل بــا هنرمندان، تصریح کرد: بعد از ســه ماه 
از ارسال ســریال برای ارائه نظر ســاترا، هنوز هیچ پاسخی 

دریافت نکرده ایم. 
به گزارش ایســنا، وی در شرح این اتفاق گفت: چند ماه قبل 
همراه با نویســنده و کارگردان سریال »آکتور«، به مجموعه 
ســاترا رفتیم و در حضور معاونان و نماینده شورای بازبینی، 
شــرح کاملی از قصه و ســریال ارائه کردیم. در این جلسه به 
طور مفصل به ســوالات و ابهامات مدنظر ساترا پاسخ دادیم 
و توافق کردیم با توجه به تداوم فیلمبرداری ســریال، ســه 

قســمت از سریال را برای بازبینی در اختیارشان قرار دهیم.
مطلبــی با بیان اینکه آن جلســه در فضایی تعاملی و مثبت 
پایــان یافت، افزود: در کمال تعجب روز گذشــته نامه ای به 
دســتم رسید که گویی در آن جلسه هیچ گفتگو و مذاکره ای 
صورت نگرفته و ســاترا خطاب به مدیر فیلیمو بار دیگر تمام 
مباحث مطرح شده در آن جلسه را به عنوان سوال و مطالبه 

مطرح کرده است!
تهیه کننده ســریال »آکتور« با اشــاره به اینکه فیلمبرداری 
این ســریال روزهای آخر را طی می کند، تصریح کرد: علاوه 
بر توافق صورت گرفته، ســه قســمت و بیش از ۳۰۰ دقیقه 
راش ســریال )حدودا بیش از  ۶ قسمت( سه ماه است که در 
اختیار ســاترا بوده و همچنان هیــچ اصلاحیه  و نظری به ما 
منتقل نشــده و این در حالی است که سریال آکتور موافقت 
اصولی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی را دارد و مشکل پروانه 

ساخت هم ندارد.
وی با اشــاره به مجموع تعاملات صــورت گرفته، تاکید کرد: 
به نظر می رســد بنای ساترا همراهی با شبکه نمایش خانگی 
و صنعت ســینما نیســت؛ بــرای همین هــم در نامه جدید 
برخلاف تعامل صورت گرفته، ارســال هفت قســمت دیگر را 
درخواســت کرده اند که یعنی هم نسبت به فرایندهای تولید، 
تســلطی ندارند و هم ظاهرا بیش از آنکه دنبال تعامل باشند 
 دنبال مانع تراشــی برای پخش و تولید ســریال برای شبکه 
نمایش خانگی هســتند و این رویه برای تمام تولیدات شبکه 
نمایــش خانگی و همــه پلتفرم ها به صورت مســتمر اتفاق 

می افتد.
وی با اشاره به تماس ها و مکاتبات خود با مدیران ساترا برای 
اخذ نظرات اصلاحی جهت پخش ســریال و بی پاســخ بودن 
پیگیری هایــش، تاکید کرد: به هرحــال کارنامه فعالیت های 
من و تیم ســازنده »آکتور«، نشــان می دهد قواعد سینما و 
ملاحظات مد نظر را می شناســیم و کارمان را بلدیم اما اینکه 
اینگونه کار و تلاش دوساله یک تیم را معطل می کنند، جای 

تامل دارد که امیدوارم به زودی مشکل برطرف شود.
به گزارش ایسنا، سریال »آکتور« اولین تجربه ساخت سریال 
نیما جاویدی اســت. جاویدی پیش از این دو فیلم سینمایی 
ساخته است. نخستین فیلم وی با نام »ملبورن« یک داستان 
اجتماعی اســت که با حضور پیمان معادی و نگار جواهریان 

ساخته شد.
دومین ســاخته جاویــدی هم با نام »سرخ پوســت« با بازی 
نوید محمدزاده و پریناز ایزدیار در اکران موفق بود. جاویدی 
پس از ســاخت این دو فیلم، به ســراغ ساخت سریالی رفت 
که نقــش اول آن را هم به نوید محمدزاده ســپرد تا بعد از 
»سرخ پوســت« این دومین همکاری مشــترک این بازیگر و 
کارگردان باشد. احمد مهرانفر زوج او در این مجموعه شبکه 
نمایش خانگی اســت و نقش های اصلی سریال نیما جاویدی 

را به عهده دارند.

کافه خبر
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511/1اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد منطقه دو
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهـی قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و سـاختمانهای فاقد 
سـند رسـمی . نظـر به دسـتور مـواد ۱ و۳ قانـون تعیین تکلیف 
وضعیـت  اراضـی و سـاختمان هـای فاقد سـند رسـمی مصوب 
رای شـماره ۱۴۰۱۶۰۳۰۶۰۰۴۰۰۱۷5۷  برابـر  و   ۱۳۹۰/۹/۲۰
مـورخ ۱۴۰۱/۰۹/۰۷ هیـات  موضـوع مـاده یـک قانـون مذکور 
تصرفـات آقای محمود ایرانی فرزند حسـین در ششـدانگ اعیان 
یک باب سـاختمان  به مسـاحت ۱۱5/۳۳  مترمربع قسـمتی از 
پـلاک شـماره  ۱۹۳۷۴  فرعـی از۴-  اصلی اراضی آبکوه بخش ۹ 
مشـهد برابر سـند اجـاره ۳۲۶۶۹-۱۴۰۱/۰5/۱۸ دفترخانه ۱5۰ 
مشـهد تائید گردیده اسـت. لـذا به موجب مـاده ۳ قانون  تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی 
و مـاده ۱۳ آئیـن نامـه مربوطه ایـن آگهـی در دو نوبت به فاصله 
۱5 روز از طریق روزنامه محلی و کثیرالانتشـار در شهرها منتشر 
و در روسـتاها رای هیـات الصـاق تا در صورتیکه اشـخاص ذینفع 
بـه آرای اعلام شـده اعتراض داشـته باشـند باید از تاریخ انتشـار 
اولیـن آگهـی و در روسـتاها از تاریـخ الصـاق در محـل تـا دو ماه 
اعتـراض خـود را بـه اداره ثبت محل وقوع ملک تسـلیم و گواهی 
تقدیـم و رسـید اخـذ نماینـد. معتـرض بایـد ظـرف یک مـاه از 
تاریخ تسـلیم اعتـراض مبادرت به تقدیم دادخواسـت بـه دادگاه 
عمومـی محـل نمایـد و گواهی تقدیم دادخواسـت بـه اداره ثبت 
محـل تحویـل دهد کـه در این صـورت اقدامات ثبـت موکول به 
ارائه حکم قطعی دادگاه اسـت و در صورتی که اعتراض در مهلت 
قانونـی واصـل نگردد یـا معترض، گواهـی تقدیم دادخواسـت به 
دادگاه عمومـی محـل را ارائه نکنـد اداره ثبت مبـادرت به صدور 
سـند مالکیت مـی نماید و صدور سـند مالکیت مانـع از مراجعه 
متضـرر بـه دادگاه نیسـت. م.الـف۲۹۳ تاریخ انتشـار نوبـت اول: 

۱۴۰۱/۱۰/۱۸. تاریخ انتشـار نوبـت دوم: ۱۴۰۱/۱۱/۴
عباس جهانی فر- رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه دو مشهد

ادارات را تعطیل کنید زیان آن کمتر از 
تعطیلی مدارس است

معاون آموزش متوسطه وزارت 
آمــوزش و پرورش با اشــاره 
بودجه  تخصیص  به ضرورت 
برای برگزاری کلاس جبرانی 
تعطیــلات اخیر گفــت: اگر 
تعطیلی برخی از دســتگاه ها 
و بخش هــای اداری را برای 

کنترل آلودگی هوا داشته باشیم شاید ضرر آن در مقایسه با تعطیلی 
مدارس، کمتر باشــد.  محمدمهدی کاظمی ضمن هشدار درباره افُت 
تحصیلی دانش آموزان درباره برگزاری کلاس جبرانی برای تعطیلات 
اخیر مدارس اظهار کرد: تعطیلی مــدارس و آموزش مجازی به هیچ 
عنوان مطلوب نیست و مورد رضایت وزارت آموزش و پرورش و خانواده 
دانش آموزان نبوده و همه نســبت به این وضعیت گلایه دارند چرا که 
آموزش مجازی در بهترین شرایط حداکثر ۶۰ درصد می تواند اثربخش 
باشد. وی افزود: علاوه بر آموزش، موضوع تربیت دانش آموزان نیز دارای 
اهمیت اســت باید توجه داشت که مســائل تربیتی و رشد اجتماعی 
دانش آموزان فقط از طریق حضور در مدرسه، ارتباط و در جمع بودن 
شکل می گیرد. معاون آموزش متوسطه وزارت آموزش و پرورش گفت: 
از تمام مسئولان به خصوص استانداران تقاضا داریم تا موضوع تعطیلی 
مدارس به عنوان آخرین راهکار درنظر گرفته شود حتی اگر تعطیلی 
برخی از دستگاه ها و بخش های اداری را برای کنترل آلودگی هوا داشته 

باشیم شاید ضرر آن در مقایسه با تعطیلی مدارس کمتر باشد.
کاظمی ادامه داد: تعطیلات مدارس به دلیل آلودگی هوا در تمام کشور 
فراگیر نیست و در کلان شهرها به ویژه استان تهران شاهد این موضوع 
هستیم، از سوی دیگر در موضوع صرفه جویی در مصرف سوخت شاهد 
تعطیلی اکثر مدارس کشور بودیم اما اگر دانش آموزان در مدرسه حضور 
یابند می توان فرهنگ سازی در زمینه مصرف بهینه انرژی را انجام داد 
ضمن اینکه غیرحضوری شدن مدارس تأثیر چندانی بر کاهش مصرف 
گاز ندارد. وی درباره جبران تعطیلی اخیر مدارس گفت: برای جبران افُت 
تحصیلی و آسیب های یادگیری دانش آموزان باید از تمام ظرفیت های 
موجود اســتفاده کرد یکی از راهکارها استفاده از نوبت عصر مدارس و 
روزهای پنجشنبه به عنوان تنها زمان در اختیار آموزش و پرورش برای 
جبران افُت یادگیری در طول سال تحصیلی است و باید برای استفاده از 

این ظرفیت ها پیش بینی منابع لازم انجام شود.

رئیس کمیسیون بهداشت مجلس:

تورم 40 تا 50 درصدی در انتظار دارو 
رئیس کمیسیون بهداشت مجلس گفت: 
نمی توان به شرکت های تولیدکننده دارو 
بگوییم افزایش قیمت نداشته باشند زیرا 
هزینه های آنها را با روش های مختلف 
افزایــش دادیم و اگر بخواهیم با قیمت 
شهریور ۱۴۰۰ محاسبه کنند باید یارانه 
به آن ها اختصاص دهیم تا بتوانند سرپا 
بمانند و به فعالیت خــود ادامه دهند؛ 
باید دید دولت طی دو تا ســه ماه آینده 
می تواند وضعیت نامطلــوب حوزه دارو 
را کنتــرل کند و اگر موفق به انجام این 
کار نشود، مجلس باید ورود و موضوع را 

مدیریت کند. 
 حسینعلی شــهریاری در گفت و گوی 
تفصیلی با خبرنگار خبرگزاری خانه ملت 
در تشــریح وضعیت فعلی و آینده دارو، 
گفت: مساله افزایش قیمت دارو از حدود 
یک تا یک و نیم سال پیش شروع شد 
و علــت این بود که در دولت قبل منابع 
مورد نیاز دارو تأمین نشد و برای اینکه 
کمبودی در بازار پیش نیاید مجوز دادند 
که با ارز نیمایی دارو وارد کنند که به یک 
باره قیمت برخی داروها 5 تا ۶ برابر شد.

وی افزود: ایــن دغدغه جدی و ملی را 
به دفعات در ســتاد ملی مبارزه با کرونا 
با رئیس جمهور مطرح و یادآوری کردم 
و منتظری دادستان کل کشور هم این 
موضوع را تأیید و مطرح کرد که گزارش 
های زیادی در مورد افزایش قیمت دارو 

به ما ارائه شده است.
این نماینده مردم در مجلــس ادامه داد: 
رئیس جمهور در پاســخ به این اظهارات 
مطرح کردند که معاون اول و وزیر بهداشت 
شــرایط را مدیریت کنند که کمبود دارو 
نداشته باشــیم و از ســویی قیمت دارو 
افزایش پیدا نکند؛ در بودجه سال ۱۴۰۰ 
موضوع حذف ارز ترجیحی مطرح شد که 
بنا به دلایلی انجام نشــد هر چند شاهد 

افزایش قیمت برخی داروها بودیم.
شــهریاری با یادآوری اینکه مجلس در 
بودجــه ۱۴۰۱ ارز ترجیحــی را حذف 
نکرد بلکه اختیــار آن را بر عهده دولت 
گذاشــت، گفت: در این رابطه دولت در 
تخصیص ارز ترجیحی ممنوعیتی ندارد 
و در صورت عدم اختصاص هم مجلس 
منابع ریالی آن را در بودجه تأمین کرده 
است و انتظار می رود این مهم را عملیاتی 

و اجرایی کند.
اراده ای برای مدیریت افزایش قیمت دارو 

وجود ندارد
دبیر کل مجمع خیرین سلامت کشور با 
بیان اینکه اراده ای برای مدیریت افزایش 

قیمــت دارو وجود ندارد، گفت: در حال 
حاضر قیمت همه اقلام، حامل های انرژی 
و همچنین دســتمزد کارگران افزایش 
یافته و با افزایش هزینه ها هزینه شرکت 
های تولیدکننده دارو هم افزایش می یابد 
بنابراین نمی توان به آنها دستور داد که 
قیمت داروهــا را افزایش ندهند در این 
رابطه ممکن است شرکت های دارویی 
برخی داروهایی که سودی برایشان ندارد 
را تولید نکنند و دولت برای اینکه مشکل 
کمبود را حل کند مجبور شود از خارج 
وارد کند در واقع این چرخه معیوب است 
که به موقع ارز و امکانات لازم در اختیار 
شرکت های تولیدکننده که می توانند 
بسیاری از داروها را تولید کنند قرار نگیرد 

و مجبور شویم با ارز دارو وارد کنیم.
با قیمت گذاری دستوری مشکلات حوزه 

دارو افزایش می یابد
وی یادآور شــد: مواد اولیــه دارویی از 
طریق کشــورهای چین و هند تامین 
می شــود و اگر سرمایه در گردش کافی 
در اختیار شرکت های تولیدکننده قرار 
نگیرد نمی توانند مــواد اولیه وارد و دارو 
تولید کنند و بســیاری از شرکت های 
تولیدکننده با وجود نبود ســرمایه در 
گردش کافــی  مجبور بــه تولید دارو 
هستند و نگرانیم که با مشکلات جدی 

مواجه شــوند و نتواننــد تولید کنند؛ 
سندیکای صنعت دارو بارها در نشست 
های کمیســیون ابراز نگرانی کرده اند و 
خواسته های آنها هم به  حق و منطقی 
است در واقع وقتی به آنها کمک نکنیم و 
همه چیز را بخواهند دستوری پیش ببرند 
اتفاق خوبی نخواهد افتاد و مشکلات در 
زمینــه دارو و و تجهیزات مصرفی دارو 

افزایش خواهد یافت.
تورم 40 تا 50 درصدی در انتظار دارو

دبیر کل مجمع خیرین سلامت کشور 
افزود: به طور قطع اگر به شــرکت های 
دارویی کمک  نشــود، ارز در اختیار آنها 
قرار نگیرد، منابع ریالی آن ها به بیمه ها 
پرداخت نشود و  شرایط به همین منوال 
پیش برود با تورم ۴۰ تا 5۰ درصدی دارو 

مواجه خواهیم شد.
وی ادامه داد: قرار بود از اول فروردین ماه 
ماهانه ۷ هزار میلیارد تومان به بیمه ها 
پرداخت شود در واقع مجلس ۸۰ هزار 
میلیارد تومــان در بودجه پیش بینی و 
تأکید کرد اگر بخواهید ارز ترجیحی را 
حذف کنید باید ایــن پول را ماهانه در 
اختیار بیمه ها قرار دهید، اما متاســفانه 
این موضوع در عمل اتفاق نمی افتد البته 
ممکن است ســازمان برنامه و بودجه 
بگوید در برخی موارد منابع مالی تامین 

نمی شود زیرا منابع مالی آن باید از طریق 
مالیات ها، ۹ درصد ارزش افزوده، فروش 
نفت و میعانات گازی تأمین شود و سپس 
اختصاص دهد و اگر این منابع هم اتفاق 
نیفتد مشکلات مانند سابق باقی خواهد 

ماند.
رئیس کمیســیون بهداشــت و درمان 
مجلس شورای اسلامی در مورد کمبود 
دارو افزود:  به طور قطع در مورد برخی 
داروها به صورت مقطعی با کمبود مواجه 
خواهیم شد و در این شکی نیست زیرا 
یا مواد اولیه به دســت تولیدکنندگان 
نمی رســد و یا ممکن است واردات دارو  

به موقع اتفاق نیفتد.
شهریاری با تأکید بر اینکه داروی بیماران 
صعب العلاج و خاص باید به موقع تأمین و 
تهیه شود، گفت: مجلس 5 هزار میلیارد 
تومان برای ایــن کار منابع پیش بینی 
کرد البته مجلس همیشــه به فکر این 
موضوعات هســت اما اینکه تحقق پیدا 
کند مقوله دیگری اســت و اغلب منابع 
اختصــاص نمی یابد؛ براســاس قانون، 
مجلس نمی تواند معاونان رئیس جمهور 
را مورد سؤال قرار دهد و در نهایت وزیر 
بهداشت و درمان باید پاسخگو باشد یعنی 
اگر سازمان برنامه و بودجه پول ندهد و 
همچنین سازمان امور اداری و استخدامی 
وظیفه اش را به درستی انجام ندهد کسی 
که در دسترس نماینده ها قرار دارد وزیر 
بهداشت است؛ وزیر بهداشت به صورت 
دائم در دولت مشکلات را مطرح می کند 

اما به هر دلیلی توجهی نمی شود.
نماینده مردم زاهدان در مجلس یازدهم 
در مورد افرادی که تحت پوشــش هیچ 
بیمه ای نیستند، گفت: مجلس ۶ هزار 
میلیارد تومــان در بودجه پیش بینی و 
بیمه ها را مکلف کرده است که این افراد را 
تحت پوشش قرار دهند و رئیس سازمان 
بیمه سلامت هم در نشست کمیسیون 
مطرح کرد که شناسایی این افراد آغاز 
شده هر چند که معتقدم تا آخر امسال 
هم این کار محقق نمی شــود زیرا کار 
ساده ای نیست البته ممکن است عده ای 
هم نخواهند تحت پوشــش بیمه قرار 
گیرند زیرا می توانند به صورت آزاد دارو 
تهیه کنند بنابراین باید دنبال راهکارهای 
دیگری باشیم و همه  چیز را دولتی صرف 
نکنیم یعنی کسی که توانایی مالی دارد 
باید از جیب هزینه کند و وسع افراد باید 
مورد توجه قرار گیرد زیرا شاید امکانات 
و منابع دولت به  تنهایی پاسخگوی نیاز 

این افراد نشود.

بارش برف وباران در ۵ استان/ احتمال آبگرفتگی معابر و افت فشار گاز
سازمان هواشناســی از ورود سامانه بارشی 
جدید و بارش باران همچنین بارش برف در 
مناطق سردسیر، احتمال آبگرفتگی معابر و 
افت فشارگاز و قطعی برق خبر داد. به گزارش 
ایسنا، ســازمان هواشناسی با صدور هشدار 
ســطح زرد از فعالیت سامانه بارشی، بارش 

باران، گاهی رعدوبرق، وزش باد و رخداد مه 
، در ارتفاعات و مناطق سردسیر بارش برف 
از بعد از ظهر دوشنبه تا بعد از ظهر جمعه ) 
۳ تا۷ بهمن( خبر داد. این شرایط جوی روز 
دوشنبه در جنوب استان های بوشهر و فارس، 
جنوب غربی هرمزگان، سه شنبه درکهگیلویه 

و بویراحمد، بوشــهر، فارس، چهارشــنبه 
در کهگیلویه و بویراحمد، بوشــهر، فارس، 
نیمه غربی اســتان های هرمزگان و کرمان،  
پنجشنبه  در هرمزگان، نیمه غربی کرمان، 
جنوب استان های فارس و بوشهر و جمعه در 

نیمه غربی کرمان پیش بینی می شود.

دم
مر

خـــبر

رئیس شورای شهر مشهد: هوای مشهد از نظر آلودگی مشکلات جدی دارد
ئیس شورای شهر مشهد گفت: در مورد 
آقــای ارجائی خیلی بداخلاقی شــد. ما 
مسلمان هســتیم و قیامتی هم هست. 
نقد و انتقاد حق همه اســت اما تهمت و 
افترا حق هیچکس نیست. روز قیامت باید 
پاسخگو باشیم و همه باید خدا را در نظر 
داشته باشند. حرف هایی در خصوص آقای 

ارجائی زده شد که قابل قبول نیست.  
حسن موحدیان امروز، سوم بهمن ماه، در 
شصت وچهارمین جلسه علنی ششمین 
دوره شورای شهر مشهد که در تالار شهر 
برگزار شد، اظهار کرد: مهم ترین عبادت ما 
خدمت به مردم و راه اندازی کار آنان است؛ 
از همین رو طی ۲ سه ماه آینده باید تلاش 

خود را روزافزون کنیم.
وی ضمن تشکر از زحمات ارجائی، شهردار  
تعلیق شده مشهد، عنوان کرد: ۱5 ماه در 
خدمت آقای ارجائی بودیم؛ او تلاش هایی 
کرد که قابل تقدیر و تشکر است. از طرفی 
ما وظیفه قانونی داشــتیم که سرپرست 
شهرداری را نیز تعیین کنیم. شورا کسی را 
انتخاب کرد که از بدنه خود شهرداری است 
و فضای مدیریت شهرداری را می شناسد. 
کار شهرداری در ۲ ماه پایان سال نسبت 
به تمام سازمان ها چندین برابر می شود؛ 
بنابراین لازم بود کســی انتخاب شود که 
نیازی به کســب شــناخت از شهرداری 
نداشته باشد. امیدواریم اولویت های شورا 

در دوره مدیریت جواد اصغری با سرعت 
بیشتری دنبال شود.

موحدیان با اشاره به تعطیلی چند هفته ای 
شورا تصریح کرد: این تعطیلی در فضای 
مجازی مورد انتقــاد قرار گرفت که قابل 
قبولی نبود. باید توجه داشت ما هر هفته 
نباید جلسه داشته باشیم. در این مدت که 

جلسه نداشتیم، شورا تعطیل نبود.

رئیس شورای شهر مشهد با اشاره به اینکه 
هوای پاک مســاله مهم اســت و مشهد 
نیز از نظر آلودگی مشکلات جدی دارد، 
خاطرنشان کرد: در این موضوع سه بخش 
مســئولیت دارد. یک بخش دولت است. 
شهرداری نیز مســئولیت هایی دارد که 
یکی از آن  نوســازی ناوگان حمل و نقل 
عمومی است. در این خصوص در تلاش 
برای بهبود شرایط ناوگان مزبور هستیم. 
در کنار وظایف دولت و شهرداری، مردم 
نیز باید با استفاده از وسایل حمل  و نقل 
عمومی نقش مثبتی ایفا کنند. تعطیلی 
مدارس مشکلات را حل نکرده بلکه آن را 

بیشتر می کند. 



7
سه شنبه 4 بهمن 1401/   سال سوم  /   شماره 1410

Vol.3.No.1410/ January 24.2023

www.sobhe-emrooz.ir

sobhe.emrooz.news@gmail.com

فوتبال جزیره،

این تیم شخصیت قهرمانی دارد
آرسنال با برتری برابر یونایتد نشان داد که 

شخصیت قهرمانی در لیگ برتر را دارد.
در ادامــه هفتــه بیســت ویکم لیگ 
برتــر فوتبــال انگلیس، تیــم فوتبال 
منچســتریونایتد در ورزشــگاه امارات 
مهمان آرسنال بود که در پایان با نتیجه 

۳ بر ۲ شکست خورد.
وقتی آرسنال در ابتدای فصل توانست 
با چند بــرد در صدر جدول قرار بگیرد، 
خیلی ها تصور می کردند این نتایج یک 
جرقه اســت و تیم آرتتا که فصل قبل 
حتی نتوانســت سهیمه لیگ قهرمانان 
را به دســت بیاورد، به زودی به رده های 
پایین ســقوط خواهد کــرد ولی ثبات 
آرســنال نشــان داد که داستان چیز 
دیگری است. با پنج امتیاز اختلاف نسبت 
به منچسترسیتی قهرمان فصل گذشته، 
صدرنشــین است و یک بازی هم کمتر 

انجام داده است.
برتری در داربی شمال لندن برابر تاتنهام 

رقیب دیرینه و شکست دادن یونایتد آن 
هم وقتی در ابتدا عقب افتاد، نشان داد 
بازیکنان آرسنال ذهنیت پیروزی دارند 
و بــه اصطلاح این تیم پخته توانســته 
شخصیت قهرمانی داشته باشد. حالا دیگر 
کسی در لیگ جزیره از رقابت سیتی و 
لیورپول برای قهرمانی نمی گوید. لیگ 

جزیره مدعی جدیدی پیدا کرده است 
که در یکی دو ســال اخیر هوشمندانه 
خرید کرده اســت و شاید بتوان گفت 
صدرنشینی الان این تیم در لیگ برتر به 
خاطر خریدهای خوبی بوده که آرسنال 
در یکی دو فصل اخیر داشــته اســت. 
ویلیام سالیبا مدافع میانی فرانسه، گابریل 

ژسوس و الکساندر زینچنکو همگی تاثیر 
خیلی خوبی در تیم آرسنال در این فصل 
داشــتند. رمزدیل درون دروازه بهترین 
گلر این فصل لیگ برتر بوده است و این 
همان چیزی است که یک تیم قهرمان 
می خواهد یعنی یــک دروازه بان آماده. 
در کل، لندنی ها ۱۱۷ میلیون پوند برای 
گابریل ژسوس، زینچنکو، فابیو ویرا، مت 

ترنر و مارکینیوس هزینه کردند.
ایــن هفته نیز لئاندرو تروســار، وینگر 
بلژیکی برایتون با قــراردادی به ارزش 
۳۰ میلیون یورو به آرسنال پیوست. به 
این ترتیب این ملی پوش ۲۸ساله بلژیکی 
خرید بزرگ توپچی ها در پنجره نقل و 

انتقالات زمستانی لقب گرفت.
در جدول مسابقات، آرسنال با 5۰ امتیاز 
صدرنشین است و منچسترسیتی با ۴5 
امتیاز در رده دوم است. منچستریونایتد 
نیز با ۳۹ امتیاز و تفاضل گل کمتر نسبت 

به نیوکاسل در رده چهارم قرار گرفت.

مصطفی هاشمی طبا: در روابط بین الملل دنبال دوست نگردید
تاج هیچ کاری نمی تواند برای خلیج 

فارس کند                                         
جواد مرشدی: برگزاری مســابقات کشورهای عربی در عراق با یک 
حاشیه عجیب علیه کشورمان همراه بود. استفاده از نام جعلی خلیج 
عربی در کشور همسایه اتفاقی بود که باعث جنجال بزرگی شد و خشم 
همگان را برانگیخت. در این بین کار به جایی رسید که جیانی اینفانتینو 
هم در صفحه اینستاگرام خود از این نام جعلی استفاده کرد و سایت فیفا 

هم اقدامی مشابه را انجام داد.
با این حال در شــرایطی که انتظار می رفت مسئولان وزارت ورزش و 
فدراسیون فوتبال پاسخ محکمی به این رفتار بدهند اما این اتفاق رخ 
نداد که انتقادات فراوانی را به دنبال داشت. مصطفی هاشمی طبا، رئیس 
سابق سازمان تربیت بدنی در گفت و گو با خبرآنلان در خصوص این 
اتفاق صحبت کرد و به تحلیل آن پرداخت که در ادامه آن را می خوانید:

رئیس فیفا و مسئولان ورزشی عراق مجددا از اسم جعلی خلیج عربی 
برای خلیج فارس استفاده کرده اند، دفعه قبل ما هیچ واکنشی نداشتیم. 

واکنش آقای تاج به این اتفاق باید چگونه باشد؟
آدمی مثل اینفانتینو و یا هر مسئول فدراسیون ورزشی در دنیا، روابط 
مختلف در دنیا و جاهای مختلف دارند. این نیست که بخواهند از ما دفاع 
کنند، ما هم که روی آن ها نفوذ نداریم. بعضی وقت ها هم توقع داریم، 
مثلا می گوییم با فلانی رفیق هستیم، مثلا آقای تاج می گوید من با 
اینفانتینو رفیق هستم، چه رفاقتی؟ مگر آن ها چه خاصیتی از ما یا آقای 
تاج دیدند که حالا با ایشــان رفیق باشند؟ کار خاصی که نمی توانند 
بکنند، مگر این که در بهترین حالت به قول خودشان شجاعت داشته 
باشند و اعتراض کنند، آن هم یک جوری که به قول معروف به آن ها بر 

نخورد. طبیعی است که کلا نتوانند کاری خاصی بکنند.
کشــوری مثل عراق که دوستی و همسایگی با ما دارد و ربطی هم به 

خلیج فارس ندارد چرا از این واژه استفاده می کند؟
در روابط بین المللی کشور دوست پیدا نکنید. همه کشورها بر اساس 
منافع خودشان، گرایش به هر طرف که چرب تر باشد یا منافعش بیشتر 

باشد دارند. با بعضی از کشورها 
ممکــن اســت یــک لحظه 
دشمنی پیدا کنند، بعد با هم 
کنار می آیند. این که ما بگیم 
فلان کشــور دوست ماست، 
شــاید در تعارف بگوییم ولی 
کشورها منافع خودشان را می 

خواهند و به دنبال منافع خودشان هستند. ما خیلی ساده لوح هستیم 
که بخواهیم بگوییم یا باور کنیم فلان کشور دوست ماست، آن ها دوست 
خودشــان هستند. ما هم باید دقت کنیم و بی جهت خودمان را برای 
بعضی کشــورها وا ندهیم و منافع ملی خود را بالاتر از هر چیز بدانیم. 
آن ها هم حق دارند منافع ملی خودشان را بالا تر از هر چیزی بدانند. 
این تعارف های کشورهای دوست و برادر، همچین چیزی در عالم واقع 
وجود ندارد و کشورها شاید با هم تعارف داشته باشند. عراق هم همین 
است. بسیاری از عراقی ها اصلا با ما مشکل دارند. یا همین آقای صدر 
حرف های عجیب و غریب و می زند.این ها بازیگر هستند و نباید باور 

کنیم این ها دوست اند. دشمن نباشند ازشان متشکریم.
اگر شما جای آقای تاج بودید چه واکنشی به این اتفاق داشتید؟

من هم فوق اش یک اعتراض می کردم. کار دیگری نمی توانیم بکنیم. 
نمی توانیم بگوییم که فیفا را تحریم می کنیم. اگر هم گفته شود توهم 

است.
بعضی ها هم می گویند چون آقای تاج عاشق آن صندلی AFC است 

به همین دلیل اعتراضی نمی کند. از نظر شما صحت دارد؟
نه آن صندلی هم برای مملکت ما خاصیتی ندارد و ایشــان آن جا هم 
نمی تواند کاری بکند. قدرت ها در آن جا هستند و نائب رئیس و این 
ها همه تعارف است. خواستند یک گوشه چشمی به ایران داشته باشند 
و بگویند ما دموکرات هستیم. نائب رئیس اصلا آن جا اختیار و قدرتی 
ندارد. ممکن است یک عنوان باشد اما این عنوان برای ما خاصیتی ندارد 
و خود آقای تاج هم برای آن جا خاصیتی ندارد. سیاست های آن جارا 

خودشان بیشتر با کسانی که با آنها هماهنگ هستند پیش می برند.
تغیر اسمی که برای جام حذفی اتفاق افتاده است تاثیری خواهد داشت 

و جامعه جهانی را مجبور به استفاده اسم درست می کند؟
نه، ببینید این برای خود ماست، آن ها که گوش نمی کنند و مسئله 
سیاسی است. این ها دستی هستند که پشت دستشان آمریکا است و 
آن ها چون با ما دشمنی دارند طبیعتا از آن ها تبعیت می کنند. وگرنه 
اسم لیگ ما خلیج فارس است، برای آن ها تاثیری ندارد. در همه اسناد 
بین المللی قدیمی حتی در سازمان ملل این جا به نام خلیج فارس ثبت 

شده است. این هم ژستی است که فیفا گرفته.
جالب این است که سفیر ایران در عراق به عراق تبریک گفت، بدون این 

که اسمی از خلیج فارس بیاورد.

مستطیل سبز

ش
ورز
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درگاه پرداخت امن

بستر حاد  و  مزمن  زخم های  و  سوختگی  درمان  حوزه  به  ایرانی  نانوزخم پوش های  ورود 
در حالی که بر اســاس پیش بینی ها در ســال 
۲۰۲5 بازار زخم پوش های نانویی به رقم ۱۱.۲ 
میلیارد دلار خواهد رسید، برخی از شرکت های 
ایرانــی در این حوزه وارد شــدند و محصولات 
نانویی را بــرای درمان ســوختگی های حاد، 
زخم های دیابتی حاد، زخم های بســتر حاد و 

زخم های مزمن به بازار معرفی کرده اند.
به گزارش ایسنا، پوست بزرگترین و بیرونی ترین 
عضوی اســت که کل بدن را پوشــانده است، 
بنابراین مهمترین وظیفه اصلی پوست محافظت 
از عضلات زیرین، استخوان ها، رباط ها و اندام های 
داخلی در برابر عوامل زیســتی، شــیمیایی، 
مکانیکی و فیزیکی خارجی است؛ علاوه بر این، 
پوســت در ایجاد احساس، تنظیم دما، ایمنی، 
جلوگیری از اتلاف آب و سنتز ویتامین D۳ نیز 
نقش دارد. با این حال، ساختار و عملکردهای 
انجام شده توسط این اندام می تواند تحت تأثیر 
بریدگی ها، سوختگی ها، برش های جراحی یا 
بیماری هایی مانند دیابت قرار گیرد، بنابراین بعد 
از به خطر افتادن ساختار پوست، باید ساختار و 
عملکردهای آن در اسرع وقت برای اطمینان از 
هموستاز بدن دوباره احیا شود. برای رسیدن به 
این هدف فرایند ترمیم زخم تقریبا بلافاصله پس 
از آسیب دیدگی پوستی آغاز می شود تا از خطر 

آلودگی باکتریایی جلوگیری شود.
معمولا پــس از بروز این نوع آلودگی زخم های 
غیر قابل بهبود اتفاق می افتند و از سوی دیگر 
عفونت های پوســتی بافت نرم شایع ترین انواع 
عفونت ها هســتند و تقریبا هر ساله در امریکا 

۱۴ میلیــون نفر را مبتلا می کنند. بســته به 
علت و شدت حمله میکروبی، می توانند باعث 
عفونت های جزئی ســطحی و یا تهدیدکننده 
زندگی باشند. فناوری نانو یک زمینه نوظهور 
اســت که در بســیاری از برنامه های زیســت 
پزشکی برای جلوگیری از بیماری های مختلف 
استفاده می شود. فناوری نانو شاخه ای از فناوری 
اســت که ماده را در مقیاس مولکولی یا سطح 
اتمی دستکاری می کند و آن دسته از موادی که 
اندازه مولکولی آنها از یک تا ۱۰۰ نانومتر است، 

به عنوان نانو تعریف می شوند.
خصوصیات مکانیکی، حرارتــی و کاتالیزوری 
مواد نانو به راحتی و با افزایش یا کاهش نسبت 
سطح به حجم تغییر می کند و این ویژگی های 
جدید امکان استفاده از مواد نانو را در بسیاری از 

زمینه های زیستی فراهم می کند.
در نانوپزشــکی از فناوری نانــو در کاربردهای 
پزشکی استفاده می شود مانند توسعه داروهای 
جدیــد و سیســتم های دارورســانی مؤثرتر، 
ایجاد حسگرهای زیســتی نانو الکترونیکی و 

تصویربرداری درون  تنی.
با توسعه این فناوری پیش بینی می شود که بازار 
پانسمان  زخم  تا سال ۲۰۲5 از ۷ میلیارد دلار 
در سال ۲۰۲۰ به رقم ۱۱.۲ میلیارد دلار برسد. 
رشد این بازار  عمدتا ناشی از افزایش تصادفات 
جاده ای، افزایش بروز زخم های مزمن، جراحی 
و زخم های ترومایی، میزان بالای ســزارین در 
زنان مسن، افزایش بروز آسیب های سوختگی 

و پیشرفت های فناوری در پانسمان زخم است.

جزئیاتی از بازار زخم پوش ها
در سال ۲۰۱۹ امریکای شمالی بیشترین سهم 
از بازار زخم پوش هــا را به خود اختصاص داده 
اســت و انتظار می رود این روند تا سال ۲۰۲5 
ادامه یابد. افزایش جمعیت سالمندان، افزایش 
شــیوع زخم های مزمن، افزایــش هزینه های 
مراقبت های بهداشتی و حضور بازیگران اصلی 
بازار زخم پوش  در این ناحیه باعث شــده است 
سهم عمده  امریکای شمالی را در بازار جهانی 

زخم پوش ها شاهد باشیم.
کشورهای امریکا، انگلستان، سوئد، دانمارک از 
بازیگران برجسته بازار زخم پوش ها هستند و 
این کشورها برای افزایش سهم بیشتر خود در 
بازار پانسمان زخم روی راه اندازی خط تولید و 

خرید محصول تمرکز دارند.
درمان های فعلی زخم های مزمن

درمــان فعلی زخم های مزمــن، به علت زخم 
بســتگی دارد. در همه موارد تمیز کردن کافی 
و زدودن زخم، کنتــرل عفونت های احتمالی 
و اســتفاده از پانســمان  زخم مورد نیاز است. 
درمان های NHPU شامل پانسمان هایی است 
که ترمیم زخم را تســریع کرده و فشار بافت 
را تســکین می دهند، با این حال DFU ها و 
VU روی پانسمان که محیط مرطوب را برای 

بهبود زخم و فشرده سازی حفظ می کند، تمرکز 
می کنند.

پانسمان های پیشرفته که عامل ضد میکروبی 
آزاد می کنند، مانند ید یــا نقره در کاهش بار 

باکتریایی در محل زخم مؤثر هستند. پپتیدهای 
ضد میکروبی قادر به کنترل التهاب و عفونت 
باکتریایی هستند و به عنوان پپتیدهای ترمیم 
کننده زخم عمل می کننــد. این خصوصیات 
در فرمولاســیون های موضعــی جدید برای 
درمان زخم های مزمن بسیار مطلوب هستند. 
روش های درمانی فعلی برای درمان زخم های 
مزمن به منظور پوشــش زخم، محافظت در 
برابر عفونــــت با کتریایی، از بین بردن بافت 
مــرده، ایجاد رطوبت و جــذب مایعات اضافه 
در موضع زخم اســت. پلتفرم های فناوری نانو 
به دلیل ویژگی هایی کــه دارند، امیدواری ها و 
مزایای جدیدی را در این زمینه نشان داده اند. 
پیشــرفت های اخیر در فناوری نانو زمینه های 
جدیــدی را در کاربردهای دارویی فراهم کرده 
است که امکان انتقال مولکول های زیستی مانند 
RNA /DNA یا ۱۳GF را فراهم می کند که 

می توانند در ترمیم مزمن زخم استفاده شوند.
اندازه کوچک و خصوصیات فیزیکوشــیمیایی 
آنها باعث رهش داخل سلولی این مولکول های 
زیستی یا داروها می شود، از این عوامل در برابر 
تخریب محافظت می کند و نفوذ دارو را بــــه 
داخل زخم افزایش می دهد. در واقع این سیستم 
نیمه عمر عوامل دارویی را افزایش و تعداد دفعات 
اســتفاده و هزینه ها را کاهش می دهد. علاوه بر 
این، کپســوله کردن داروها و بیومولکول ها در 
داخل نانو حامل ها، پروفیل های مختلف رهاسازی 
دارو را امکان پذیر می کند که می تواند با نیازهای 

ترمیم زخم مطابقت داشته باشد.


